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Obvestila

OBČINA MORAVČE
vabi

na tradicionalni novoletni koncert 
v Kulturni dom, 

v soboto, 28. decembra 2013 ob 19. uri

V programu bodo sodelovali zanimivi izvajalci.

Vstop bo prost!  Vljudno vabljeni!

OBČINA MORAVČE
GLEDALIŠKI ABONMA 

 2013/2014
vabi

v soboto, 30. 11. 2013 ob 19. uri v Kulturni dom Mo-
ravče na prvo abonmajsko predstavo v sezoni 2013-
2014 ali posamezen ogled.

Na sporedu bo komedija Krčmarica Mirandolina av-
torja Carla Goldonija v izvedbi KUD Zarja Trnovlje.
Njena prodornost ni zgolj v humorju, ki ga v predstavi 
ne manjka, ampak v tem, kako s pomočjo le-tega kaže 
ogledalo nam samim danes in tukaj. Kaj vse je potreb-
no in kaj mora narediti Krčmarica Mirandolina, da 
se iz plena spremeni v lovca, pa si lahko ogledate 
v predstavi. Zabava zagotovljena!

Vstopnice bodo na voljo po 7EUR v baru Travnar ali 
eno uro pred predstavo v Kulturnem domu.

Vljudno vabljeni!

VESELI DECEMBER V 

MORAVČAH
Dragi otroci, spoštovani starši in vsi, ki ste mladi po 

srcu!

Turistično društvo Moravče vabi,
da v najbolj čarobnem mesecu ne zamudite veselega 

dogajanja v centru Moravč.

Za letošnji Veseli december v Moravčah smo pova-

bili   oba »dobra moža«,  ki  se že pripravljata, da 

razveselita otroška srca. 

V petek, 20. dec., ob 17. uri v parku srečanje naj-
mlajših z Dedkom Mrazom,  ki se bo pripeljal s čisto 

pravo kočijo, nagovoril in obdaroval otroke, ki se bodo 

lahko z njim  popeljali. Druženje bo trajalo do 19. ure. 

Na praznični tržnici  bodo prisotna domača društva 

in prodajalci. 

V soboto, 21. dec., od  10. ure  do poznih popol-
danskih ur v parku: Praznična tržnica s ponudbo 

priložnostnih daril, voščilnic in drugih izdelkov  pro-

dajalcev od blizu in daleč.

Ob 14. uri bo nastop učencev  OŠ Jurija Vege z igrico za 

otroke, ki se jim bo pridružil  Božiček in jih obdaroval.

Za pravo vzdušje bo skrbela domača glasbena skupi-

na, za jedačo in pijačo pa domači gostinci. 

Lepo povabljeni! 

DRUŠTVO UPOKOJENCEV 
MORAVČE

V A B I
vse svoje članice in člane na veselo 
prednovoletno srečanje, ki bo v 

četrtek, 12. decembra 2013 ob 15. 
uri v gostilni Marija Peterka s.p. 

Drtija.
Program naj ostane presenečenje.

Obvezna je prijava na 031-634377 do 
5. decembra.

Prijazno vabljeni!

 KKUD Vrhpolje v sodelovanju s PPOŠ Vrhpolje vabi na 

MIKLAVŽEV SEJEM.  

Sejem bo v nedeljo, 11. decembra 2013, pred GGD na Vrhpoljah s 

 srečelovom ter izdelki otrok POŠ Vrhpolje in KUD Vrhpolje ob 14. uri 

 predstavo dramskega krožka POŠ Vrhpolje ob 14.45 uri ter 

 prihodom Miklavža in obdarovanjem najmlajših ob 15. uri. 
 

Vabljeni! 
 

Župnijska Karitas Moravče in Župnija sv. Martina Mo-
ravče vabita na miklavževanje, ki bo v soboto, 7. decem-
bra 2013, ob 15. uri v cerkvi sv. Martina v Moravčah. 
Mladi igralci KID Limbar in otroški cerkveni zbor Zvončki 
vas bodo razveselili z igrico.
Nato bo prišel še Sveti Miklavž s spremstvom in v cerkvi 
obdaril otroke.

Prijazno vabljeni!
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Novice iz Moravške doline 
November 2013, Letnik XIV, Številka 9.

Novice iz Moravške doline je informativno glasilo občine 
Moravče, ki je tudi izdajateljica. Izhaja predvidoma 
desetkrat letno in ga prejemajo vsa gospodinjstva v občini 
brezplačno. Sedež in naslov uredništva: Občina Moravče, 
Trg svobode 4, 1251 Moravče, tel 7232700. E-poštni 
naslov moravske.novice@moravce.si. Odgovorni 
urednik: Edo Veselko, namestnica odgovornega urednika: 
Vojka Rebolj. Uredniški odbor: Edo Veselko, Vojka Rebolj, 
Maja Hren, Marko Kladnik, Katja Ribič, Irena Ravnikar, Ajda 
Lalič, Eva Babnik. Novice iz Moravške doline so vpisane v 
razvid medijev pri Ministrstvu za kulturo RS pod zaporedno 
številko 374. Priprava za tisk: Studio L.A. Andrej Lombar s.p.. 
Tisk: Tiskarna Januš. Naklada 1550 izvodov.

Obvestila

Naslednja številka izide 20. decembra 2013. 
Vaše prispevke pričakujemo do 5. decembra.

Seznam uradnih ur institucij in 
organizacij v občini Moravče

KARITAS tretji ČET v mes: 17.45 - 18.45

RDEČI KRIŽ
Tel: 031/291-564

prvi PON v mes.: 17 - 19

ŽUPNJSKI URAD
Tel: 7231-055

PON in PET: 9 - 10; 16 - 18

OBČINA MORAVČE
Tel: 7247-140; 
Faks: 7231-035

PON: 8 - 10.30; 11 - 15
SRE: 8 - 12; 13 - 17
PET: 8 - 10:30; 11 - 13

BANKA
Tel: 7231-017

PON - PET: 8 - 12; 14.30 - 17

POŠTA
Tel: 7296-510

PON - PET: 8 - 10.30;  14.30 - 17
SOB: 9 - 11

POLICIJSKA 
PISARNA

PON: 16 - 18, PET: 8 - 10 
zad. NED v mes: 8 - 10

OŠ JURIJA VEGE
Tel: 7231-003, 
7231-210

PON - PET: 7 - 15
informacije tudi na:
www.osmoravce.si

VRTEC
Tel: 7231-227

PON - PET: 7 - 15

POŠ VRHPOLJE
Tel: 7231-233

PON - PET: 7 - 15

KNJIŽNICA
Tel: 7231-359

TOR, ČET: 14 - 18.30
SRE: 11 - 14, SOB: 9 - 12

DRUŠTVO
UPOKOJENCEV

TOR: 10 -12

GASILSKA ZVEZA 
MORAVČE
Tel: 7231-234

24-urna dežurna služba na tel 112

Zavod za gozdove, 
revir Moravče

TOR 7 – 11
Tel: 7231-040, 041/657-223

Info oddaja o 
občini na ATV

SRE 20.00
ČET 21.00

LEKARNA
Tel: 7232-780

PON: 12 - 19
TOR, SRE, PET: 7.30 - 14
ČET: 13- 19, prva SOB. v mes.: 8 - 12

ZDRAVSTVENI DOM
AMB. SPL. MED.
Tel: 7231-008

PON in ČET: 13 - 19, sprejem do 18
TOR, SRE in PET: 7 - 13

AMB. ZA OTROKE 
IN MLADINO
Tel: 7232-943

PON: 13 - 19
SRE: 7 - 10.30 amb. za bolne; 10.30 
- 13 posvet
PET: 7 - 8 amb; 8 - 11 sistem.; 
11 - 13 amb

Patronažna služba, 
tel 7232-944

PON – PET : 7 - 8

DIAG. LAB. PON: 13 - 18, TOR: 9 - 12
SRE, PET: 7 - 12

ZOBNA AMB.
Tel: 7231-150

PON, SRE: 7 - 14
TOR, ČET: 13 - 19
PET: 7 - 13.30

ZOBNA AMB ZA 
OTROKE
Tel: 7232-750

PON, SRE: 7 - 14
TOR, ČET: 13 - 19
PET: 7 - 13.30

Nekateri bralci se upravičeno pritožujete, da črno-
bele fotografije niso najboljše. Tistim, ki imate dostop 
do spletnih strani, predlagamo, da si na njih ogledate 
barvno različico.

Spoštovane bralke in bralci!
Zdi se, da čas ne poteka , ampak naravnost drvi. 

Smo že sredi jeseni, ki nam je, vsaj kar zadeva tempera-

ture, kar naklonjena. Upamo, da bo tako tudi z zimo in 

da nam ne bo požrla toliko denarja kot lani.

Izvrševanje proračuna, tako župan Rebolj, poteka v 

skladu z načrti. To nas seveda veseli, čeprav je neznank 

za naslednje leto veliko. Vlada in parlament obljublja-

ta spremembe nepremičninskega zakona, ki je bil pred 

dnevi šele sprejet. Če bodo vztrajali, da bomo davke 

plačevali tudi na vrtce, šole, ceste, gasilske domove, itd. 

se nam ne piše najbolje.

V občini smo bogatejši za lep objekt in prostor. Mi-

slim na kmečko tržnico, ki je bila pravkar odprta. Na 

pridelovalcih in predelovalcih ter nas potrošnikih je, da 

to priložnost izkoristimo. Zdrava in doma pridelana 

hrana je zagotovo boljša kot tista , ki jo uvozimo iz dru-

gih kontinentov. Za nameček pa občina vsaj leto dni ne 

bo zaračunavala nobenih pristojbin.

Pridobil pa ni le center občine, temveč tudi Pečani, ki 

so odprli nov večnamenski objekt. Kolikor jih poznamo, 

ga bodo znali s pridom izkoristiti. In če jim bo sreča na-

klonjena,  bodo naslednje leto začeli z gradnjo prve faze 

kanalizacije.

Preteklo obdobje je bilo zaznamovano s tednom 

otroka in mesecem požarne varnosti. O obeh obširno 

pišemo v glasilu.

Želim vam prijetno branje!

Odgovorni urednik
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Županova stran

Izvrševanje proračuna v 
skladu z načrti

Pogovor z županom Martinom Reboljem

G. župan, trenutno ni nobenega dvoma, da bo nepremič-
ninski zakon sprejet. Kakšno je vaše stališče?

Jasno mi je, da je, zaradi trenutne finančne situacije v 
državi, nekaj treba storiti, pa naj gre za nepremičninski, 
krizni ali kak drug ukrep. Desetletne izkušnje župano-
vanja kažejo, da ima vsak nov zakon pomanjkljivosti, ki 
pa se dajo odpraviti in končno lahko doseže svoj pravi 
namen.
Kakšen bo vpliv zakona na delovanje občine? 

Občinam je zagotovljeno, da bodo dobile prihodke v 
višini, kot so jih realizirale na osnovi  prejemkov za 
pozidana in nepozidana stavbna zemljišča. Pričakujem 
pa, da bodo odpravljene dajatve na objekte kot so šole, 
vrtci, knjižnice, kulturni domovi, gasilski objekti, ceste, 
itd. Če se to ne bi zgodilo, bi bili v veliki zagati, saj bi 
to bistveno otežilo delovanje občine in zmanjšalo inve-
sticijski potencial. Upam, da bo vlada ta določila že v 
prvem poletju odpravila.
Kako poteka izvrševanje letošnjega proračuna?

Realizacija poteka  sorazmerno dobro in v skladu z na-
črti. Edini problem so bili nepredvideni stroški, ki nam 
jih je povzročila pretekla zima, ko smo bili primorani 
porabiti dodatnih 200 tisoč evrov. Večjih problemov 
tako ni bilo. Pričakujem, da nam bo država nakazala 
finančna sredstva za investicije, ki smo jih opravili po 
21. členu (gre za razvoj podeželja op). Opravljen je bil 
pregled naložb in ugotovljeno je  bilo, da so izpeljane v 
skladu z relevantnimi predpisi. Imamo tudi zagotovila, 
da denar bo.
Že večkrat sva govorila o velikem projektu, ki se nanaša 
na vodovode. Ali se kaj premika?

Res je. Gre za koordinirane aktivnosti občin, ki so nastale 
iz bivših občin Kamnik in Domžale. Projekt je kmetij-
sko ministrstvo potrdilo in čakamo le še na odobritev 
gospodarskega ministrstva in nato podpis pogodbe z 
državo. Letos se končuje  finančna  perspektiva in s 1.1. 
2014 začenja nova. Če ne pride do podpisa pogodbe z 
državo letos, bomo projekt  izvajali naslednjo jesen v 
okviru nove.
Ravno danes ( pogovor je bil opravljen 12.11. op) smo 
prejeli zahtevo, da dopolnimo vlogo za kanalizacijo 
v Pečah in računamo, da bomo z realizacijo začeli in 
izpeljali v naslednjem letu. Gre za 1. fazo, ki je vredna 
skupaj z DDV 600 tisoč evrov. Iz strukturnih skladov 

pričakujemo okoli 97 tisoč.
Planirana je obnova Kulturnega doma. Kakšne so mo-
žnosti? 

Vlogo smo oddali in čakamo na odgovor Ministrstva 
za kulturo. Čakamo tudi na razpis gospodarskega mi-
nistrstva, ki bi moral biti objavljen v decembru in se bo 
nanašal na energetsko sanacijo javnih objektov. Projekt 
je pripravljen tako, da je primeren za prijavo na obe 
ministrstvi.
G. župan, napovedana je otvoritev kmečke tržnice. Ali 
bo pripravljena? 

Zagotovo. Po sprejetju tržnega reda na občinskem sve-
tu smo se odločili, da izgradnjo izpeljemo še letos. Za 
začetek bomo postavili 5 stojnic, da bi tržnica lahko 
zaživela. Naj poudarim še enkrat, da bo tržnica vsem 
zainteresiranim kmetovalcem in drugim upravičencem 
na voljo brezplačno.
Na zemljišču med domom kulture in gasilnim domom so 
gradbeni stroji. Kaj se dogaja?

Pripravljamo se na ureditev prometa okoli knjižnice in 

www.moravce. si
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Občina

www.moravce. si

Kulturnega doma. V tem sklopu poteka gradnja parkirišč 
med obema domovoma. Parkirišče je zasnovano tako, da 
bo, po ustrezni  utrditvi, ostalo zeleno. Gasilci pa bodo 
pridobili oz. zadržali prostor za družabne prireditve, 
hkrati pa bo možno postaviti večji šotor, kar sedaj ni 
bilo mogoče.
G. Župan, ali imate še kakšno informacijo glede infra-
strukture? 

Po opravljeni gradbenih delih bomo asfaltirali cesto 
v Vojnem dolu. Enako velja za odsek na cesti Dešen-
Dašenk.

Končali smo z deli na delu kanalizacije v Zalogu pri 
Moravčah. Z deli bomo nadaljevali, ko bomo pridobili 
soglasja lastnikov zemljišč. Potrebno je poudariti, da je 
v tem naselju velik problem, ko s posamezniki ni mogoče 
skleniti nobenega konstruktivnega dogovora pri izgra-
dnji kanalizacije in ceste. To seveda zavira realizacijo 
investicij.

EV

Izgubili smo častnega občana 
Franca Vehovca

Občina Moravče je izgubila častnega 
občana Franca Vehovca. 
Eno uro pred pogrebom, 9. novem-
bra 2013, je bila zanj v sejni sobi 
žalna seja. 
Ob tem je župan Martin Rebolj 
povedal:
»Spoštovani občinski svet!
Zbrali smo se na žalni seji, da se 
poslovimo od častnega občana naše 
občine, Franca Vehovca starejšega. 
Umrl je v sredo zjutraj v bolnici  v 
svojem 83. letu.

Dober, plemenit človek, ki je z 
nami živel,
nam ne more biti odvzet,
kajti v našem srcu je zapustil 
svetlo sled
svoje dobrote in plemenitosti. 
   (Thomas Carlyle)

Pa vendar ali ravno zato bomo zelo 
pogrešali širok nasmeh in dobro 
voljo, s katero je pozdravil sleher-
nega človeka. 
Franc Vehovec st. je bil gotovo 
najprej poznan kot žagar, ki je na-
daljeval tradicijo svoje družine. V 
tistih časih, ko je on vodil žago, je 
bilo to delo fizično še mnogo bolj 
zahtevno. Kljub temu, je vedno na-
šel dovolj moči, da je dolga leta, že 
od svoje mladosti naprej, bil eden 
stebrov moravške kulture. Njegovo 
življenje je poleg dela zaznamovala 
pesem. Znan je bil kot izvrsten solist 
in ljubitelj narodnih pesmi, kar je 
prenašal tudi na mlade rodove. Pel 
je v več pevskih sestavah, dolga leta 
kot član pevskega zbora Tine Kos. 
Za svoje delovanje je prejel mnogo 
priznanj, med drugimi pohvalo 

Ljubljanske nadškofije, Kersnikovo 
plaketo kulturne skupnosti Slove-
nije in Zlato Galusovo značko. V 
Društvu Tine Kos je bil častni član. 
Za dolgoletno aktivno delovanje v 
ljubiteljski glasbeni dejavnosti pa 
je bil v letu 2002 proglašen za ča-
stnega občana naše občine. 

Ostajamo mu hvaležni za njego-
vo širitev kulturne dejavnosti in 
za vse njegove plemenite cilje, s 
katerimi je bogatil našo občino. 
Njegov žametni glas in prijazen 
nasmeh pa bosta ostala med 
nami za vedno.
Družini in vsem prisotnim izre-
kam iskreno sožalje!«

Prisotni so se potem vpisali v 
žalno knjigo.

VR
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Društva

Lepo obiskana občinska dogodka Martinov sejem in 
Martinov večer

Veliko število društev, ki so se pred-
stavila pod šotorom na Martinovem 
sejmu in veliko število obiskovalcev, 
kaže na obojestransko zadovoljstvo 
z dogodkom. Gotovo k veselemu 

vzdušju pripomore tudi čas Martino-
vega. Srečujejo se društva med seboj, 
družijo se obiskovalci. Če je zraven še 
kaj, kar popestri in spada k veselemu 
času, toliko bolje. 
Tudi Martinov večer je bil lepo obi-
skan. Prvi so se predstavili mladi iz 
Peč z glasbeno točko in skečem, ki 
je kot običajno navdušil dvorano. Z 
večeru primerno pesmijo so se posta-
vili pevci zbora Tineta Kosa pod vod-
stvom Milana Kokalja. Tudi Vrhpolje 
so bile zastopane, tokrat s spretnimi 
mažuretkami iz POŠ Vrhpolje pod  

vodstvom vodje podružnice, Daše 
Bokal. Ta večer je Turistično društvo 
predstavilo dobitnike priznanj Zlatega 
lipovega lista za urejenost domov. 
Podelila sta jih župan in predsednica 

TD Danica Jančar. Tudi lepo jesensko 
okrasitev dvorane in odra so prispevali 
člani TD. Zagotovo pa je bila osrednji 
del Martinovega večera predstavitev 
vinogradnikov in njihovih običajev. 
Na oder je tokrat stopil podžupan 
Brd, Joško Zamar. Prikazali so tudi 
zanimiv film svojega Martinovanja. Za 
še bolj vesel zaključek  je tokrat igral 
ansambel Jodl Express. Povezovalka 
Tina Žnidar je ob zaključku prireditve 
vse prijazno povabila na briško kaplji-
co. Slastno pecivo podeželskih žena 
se je prav podalo. Veselo druženje  je 
trajalo kar pozno v večer in tudi zapeli 
so še, saj so praznovali tudi odprtje 
kmečke tržnice. 

VR
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Društva

Nova kmečka tržnica

Pred kratkim so pred Kulturnim domom zabrneli stroji, 
videti je bilo delavce hiteti z opravili. Zelo hitro je nastal 
obširen prostor, pokrit s talnimi kamnitimi ploščami. Za 
še bolj prijazen videz so dodali  zelenje in nekaj javorjev. V 
črko L so na ta prostor postavili pet ličnih pokritih stojnic in 
kmečka tržnica je bila nared za otvoritev. To se je zgodilo 
na večer Martinovega sejma.
Zbralo se je lepo število ljudi. Trak so slavnostno prerezali 
župan Martin Rebolj,terenska  kmetijska svetovalka Pa-
vla Pirnat in svetnica občinskega sveta občine Moravče 
Brigita Barlič. Ker k kmečki tržnici prav gotovo sodi ples 
v oblačilih Moravčanov iz konca 19. stoletja, je zaplesala 
Folklorna skupina DU Moravče. Zbrane je nagovoril župan, 
ki je dejal:
»V naši občini si prizadevamo, da bi področje urbanistično 
ostalo tako kot so ga začeli graditi naši moravški predniki, 
torej podeželsko, z jedrom s podobo trga.  V tej smeri 
razvijamo infrastrukturni videz  Moravč.  Želimo  si, da bi 
kmečka tržnica, ki jo danes odpiramo, v polni meri zaživela. 
Mnogi naši kmetje so že v preteklosti zaznali potrebo po 
prodaji svojih viškov ali pa prav namenske pridelave. Po 
drugi strani si občani želimo zdrave, domače hrane.  Že 
sedaj in še več sčasoma, se bo na tej tržnici dalo kupiti 

domačo zelenjavo, krompir, kruh, domače pecivo, med in 
medene izdelke, domače suhomesne izdelke, zaseko in 
ocvirke, kislo zelje in kislo repo,  mogoče domače testeni-
ne, izdelke ročnih del in še kaj. Najbrž bo potrebno, da si 
posamezni prodajalci za predelavo uredijo še nekaj » papi-
rologije«, ampak sedaj je dana možnost, ki smo jo že dolgo 
želeli. Občina bo pomagala pri potrebnih izobraževanjih. 
Ko se bo tržnica prijela, jo bomo tudi pokrili. Odprta bo od 
8 do 13. ure ob sobotah. Če se bo pojavila potreba lahko 
tudi več dni. Pri prodaji bodo imeli prednost domačini. V 
primeru, da bo stojnica prosta, jo bomo ponudili drugim. 
Trenutno imamo pet stojnic, prostora  je za deset.
Danes prostor, ki ga je občina uredila za namen tržnice, 
je tako lep, da kar kliče po ureditvi še okolice Kulturnega 
doma in knjižnice. Verjamem, da nam bo tudi to uspelo.
Vsem, ki bodo tržnico uporabljali, želim veliko uspeha v 
tržnem smislu in smislu zdrave, domače prehrane.«
Tudi iz uredništva kmečki tržnici želimo živahno življe-
nje.

VR

Naš skoraj nič energijski  vrtec kot vzor 

V sredo, 9. oktobra 2013 je potekala 
strokovna ekskurzija za ogled šestih  
objektov, grajenih ali prenovljenih v 
pasivnem oz. nizkoenergijskem standar-
du,  ki so pridobili nepovratno finančno 
spodbudo Eko sklada. Glavna organiza-
torja sta bila Fakulteta za Arhitekturo in 
Eko sklad. Program je udeležence vodil 
iz Ljubljane do Kamnika, v Moravče,  
skozi Dobrno do Vojnika, od Dramelj do 
Markovcev.
Tudi v našem vrtcu jim je bil omogočen 
ogled in zagotovljena osnovno predstavi-
tev projekta, načina gradnje ter vgrajenih 
sistemov in naprav.

VR
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Občina

Po sledeh napredka naše občine

Po dolgem času se je občini uspelo dogovoriti s Kmetijsko 
zadrugo Izlake o lastništvu zemljišča za cesto, ki poteka 
od glavne ceste Moravče - Zagorje proti našemu najbolj 
vzhodnemu naselju Vojni dol. Opravljen je prvi del rekon-
strukcije v strmini in ta bo v kratkem tudi asfaltiran.

Po opravljeni rekonstrukciji dela ceste med Dešnom in 
Dašenkom se ta odsek v tem času tudi asfaltira. 

V Goričici je bila zaradi dotrajanosti obstoječega cevovoda 
potrebna zamenjava in povečanje profila na 110 mm.

(V Zalogu je dokončan del kanalizacije, ki je bil po pro-
jektu predviden, da bi lahko omogočili priklope na nove 
stanovanjske objekte.

Med Kulturnim domom in knjižnico je umeščen prostor 
za Kmečko tržnico. Izvedena so potrebna rušitvena in 
gradbena dela. Površina za tržnico in pločnik je na novo 
je tlakovana. Predvidena je enotna ureditev pred knjižnico 
in okolico Kulturnega doma.

Med Kulturnim in gasilskim domom se je občinsko zemlji-
šče uredilo v zeleno parkirišče, ki se bo še vedno lahko 
uporabljalo za prireditve na prostem. 

VR
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Občina

Osrednja občinska komemoracija  

V popoldanskem času 31. oktobra, je v parku v Moravčah 
potekala občinska žalna komemoracija v počastitev dneva 
spomina na mrtve, padle borce prve in druge ter osamo-
svojitvene vojne za Slovenijo. Navzoči so  bili praporščaki 
veteranskih organizacij. K spomenikom, ki obeležujejo 
spomin na umrle in padle v vojnah, so predstavniki občine 
in veteranskih organizacij položili vence. V spremljajočem 
programu je sodelovala Pihalna godba z žalnimi korač-
nicami. Učenci Podružnične šole Vrhpolje so nastopili z 
pesmijo in recitacijama. Peški oktet je zapel pesmi: Morje 
adrijansko, Mrzel veter tebe žene, Imel sem ljubi dve in Iz 
stolpa. Slavnostni govornik, župan Martin Rebolj je v nago-
voru dejal, da se v času spomina na mrtve s spoštovanjem 
in globoko hvaležnostjo spominjamo tudi vseh padlih iz 

osamosvojitvene vojne, iz boja z okupatorjem med drugo 
svetovno vojno in iz vseh vojn, ki so jih Slovenci bojevali 
za svoj narod. Umrli so, da je slovenstvo obstalo in dobilo 
prihodnost. Pritrdil je nasvetu Evangeličanskega škofa 
Geze Erniša Slovencem v prazničnih dneh, ki bi ga danes 
po njegovem mnenju dal Primož Trubar. Namreč, naj že 
končno stopimo skupaj.
Aljaž Hribar je bral verze Kajuha: »Med ljudi bom šel 
s knjigo Hugoja v rokah. In klical ljudem bom in klicali 
bodo milijoni z menoj. Dol z vojno, nasiljem, krivico! Za 
mir bom govoril, ljubezen, svobodo. Začutil bom dneva 
novega sij.«

VR

Na podlagi 29. člena Zakona o stvarnem premoženju države in samoupravnih lokalnih skupnosti (Uradni list RS, št. 
86/2010 in 75/2012), skladno z določbami 46. do 49. člena Uredbe o stvarnem premoženju države, pokrajin in 
občin (Uradni list RS, št. 34/2011, 42/2012 in 24/2013), ob smiselni uporabi 87. člena in 154. člena Stanovanjskega 
zakona (Uradni list RS, št. 69/2003, 57/2008 in 87/2011) in Zakona o splošnem upravnem postopku (Uradni list 
RS, št. 24/2006-UPB2, 105/2006, 126/2007, 65/2008 in 8/2010), Občina Moravče objavlja

JAVNI RAZPIS ZA ODDAJO TRŽNEGA STANOVANJA V NAJEM

1. PREDMET RAZPISA
Predmet razpisa je oddaja tržnega 
stanovanja v najem. Občina Moravče 
odda v najem stanovanje št. 1 v prvem 
nadstropju poslovno-stanovanjske stav-
be na naslovu Vegova ulica 22, 1251 
Moravče. 
Zemljiškoknjižni podatki stanovanja: 
posamezen del stavbe št. 1 v stavbi 
št. 183, k.o. Moravče. Oznaka GURS: 
1955-183-1. 
Stanovanje ima 73,10 m2 neto stano-
vanjske površine, od tega je 67,20 m2 
stanovanjskih prostorov in 5,90 m2 
kletnih prostorov oz. shramba. 

1.2 Obračun najemnine
Najemnina za stanovanje je določena 

na podlagi cenilnega poročila, oktober 
2013, ki ga je izdelal sodno zaprisežen 
cenilec gradbene stroke g. Stane Mar-
kovič, Brilejeva 12, 1000 Ljubljana, in 
znaša 386,60 EUR/mesec. 

1.3 Objava razpisa 
Predmetni razpis je objavljen na spletni 
strani Občine Moravče in v občinskem 
časopisu Novice iz Moravške doline. 

2. RAZPISNI POGOJI, KI JIH MORAJO 
IZPOLNJEVATI PROSILCI, NAČIN OD-
DAJE IN MERILA ZA OBLIKOVANJE 
VRSTNEGA REDA

2.1 Pogoji, ki jih morajo izpolnjevati 
prosilci

Najemniki stanovanj so lahko popolno 
poslovno sposobne fizične osebe, ki 
so državljani Republike Slovenije in 
imajo prijavljeno stalno prebivališče na 
območju občine Moravče.
Prosilec, ki je že bil najemnik stanovanja 
ali začasne bivalne enote v lasti, upra-
vljanju in razpolaganju občine Morav-
če, lahko sodeluje na razpisu samo v 
primeru, da je poravnal vse obveznosti 
iz prejšnjega najemnega razmerja ter 
morebitne stroške sodnega postopka.

 2.2 Način prijave
V primeru večjega števila prosilcev za 
razpisano stanovanje bo imel prednost 
prosilec iz višje prednostne skupine, pri 
čemer je najvišja prednostna skupina 
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»mlada družina«, sledi ji prednostna 
skupina »družina«, nato prednostna 
skupina »mladi« in na zadnjem mestu 
prednostna skupina »ostali«. Če bo 
prosilcev za posamezno stanovanje po 
upoštevanju navedenih prednostnih 
skupin iz 3. poglavja tega razpisa še ve-
dno več, ima prednost prosilec z višjim 
dohodkom na družinskega člana, pri če-
mer se upoštevajo dohodki iz odločbe 
o dohodnini in neobdavčeni dohodki 
(denarna socialna pomoč, preživnina, 
otroški dodatek, dnevnice,…). 
V primeru uveljavljanja prednosti (mla-
de) družine in mladi lahko prijavo za 
najem odda le eden od staršev oziroma 
partnerjev. V kolikor bo ugotovljena 
kršitev določil tega odstavka, bodo vse 
na zgoraj naveden način podane prijave 
takoj izločene. Oseba, ki je navedena v 
podani prijavi (tudi kot družinski član), 
ne more podati na isti razpis samostoj-
ne prijave ali sodelovati v prijavi druge 
osebe.
Stanovanje se oddajal v najem za obdo-
bje enega leta, z možnostjo podaljšanja 
najemne pogodbe. 
Doba najemnega razmerja se lahko s 
strani razpisovalca skrajša v primeru 
kršitev obveznosti, ki jih v najemni 
pogodbi določi razpisovalec, izvajanja 
kaznivih dejanj in aktivnosti, ter drugih 
primerih določenih z veljavno zakono-
dajo.

3. OBLIKOVANJE PREDNOSTNIH 
SKUPIN

3.1 Prednostne skupine, ki so upošte-
vane pri tem razpisu, so sledeče:
 3.1.1. Mlade družine
Za mlado družino po tem razpisu se 
šteje družina z najmanj enim otrokom, 
v kateri nobeden od staršev ni starejši 
od 35 let. Za starost 35 let se šteje 35 
let, dopolnjenih v letu razpisa - rojeni po 
1.1.1978. Enako velja za enostarševske 
družine. Enostarševske mlade družine 
morajo predložiti dokazilo, da se statu-
sno opredeljujejo kot take.

3.1.2. Družine
Za družino po tem razpisu se šteje dru-
žina, ki ni mlada družina, vendar z vsaj 
enim otrokom, ki ga je dolžna družina 
preživljati. Šteje se, da so starši dolžni 
preživljati svoje otroke do polnoletnosti 
oziroma za čas rednega šolanja otroka, 
pa tudi če se otrok redno šola kot vpi-
san na izredni študij, do dopolnjenega 
šestindvajsetega leta starosti. Za pol-
noletno osebo se šteje oseba, rojena 

pred 1.1.1995. Za osebo staro do 26 
let se šteje oseba rojena po 1.1.1987. 
Enostarševske družine morajo predloži-
ti dokazilo, da se statusno opredeljujejo 
kot take.

3.1.3. Mladi
Za mlade po tem razpisu se šteje 
samski prosilec ali par brez otrok, če 
nobeden ni starejši od 30 let. Za starost 
30 let se šteje 30 let, dopolnjenih v letu 
razpisa - rojeni po 1.1.1983.

3.1.4. Ostali.

4. POSEBNI POGOJI RAZPISA

Izbrani prosilec z razpisovalcem po 
zaključenem postopku izbora sklene 
najemno pogodbo, s katero najemajo 
predmet pogodbe – najemno stano-
vanje. 
Prosilci so dolžni, pod izrecnim opo-
zorilom na kazensko in odškodninsko 
odgovornost, v prijavi na razpis navesti 
resnične in ažurne podatke.
Obratovalni stroški se začnejo obraču-
navati z dnem prevzema stanovanja.
Najemnik je dolžan pred prevzemom 
stanovanja plačati varščino v višini treh 
mesečnih najemnin na račun Občine 
Moravče št. SI56 012770100001755 
in predložiti dokazilo o plačilu.
V času najema Občina Moravče kot 
lastnik stanovanja ne bo izvajal inve-
sticijskih in rednih vzdrževalnih del v 
predmetnem stanovanju, poravnal pa 
bo morebitne stroške intervencijskih 
del.
Prosilec - bodoči najemnik ob izselitvi iz 
stanovanja nima pravice do povrnitve 
lastnih vlaganj.

5. NATEČAJNI POSTOPEK
Prosilci, ki se želijo prijaviti na razpis, 
dvignejo obrazec vloga, s katerim se 
prijavijo na razpis do vključno dne 
10.12.2013 na vložišču Občine Mo-
ravče, Trg svobode 4, 1251 Moravče, 
in sicer v času uradnih ur.
Obrazec vloge si lahko prosilci natisnejo 
tudi s spletne strani Občine Moravče, 
www.moravce.si. Prijave, ki ne bodo 
oddane na navedenem obrazcu ali ki 
ne bodo oddane pravočasno, ne bodo 
upoštevane.
Če je prijava poslana priporočeno po 
pošti, dan oddaje na pošto velja za dan 
oddaje prijave, medtem ko se pri oddaji 
prijave z navadno pošto, kot datum 
oddaje upošteva datum, ko Občina 
Moravče prejeme pošiljko.

Izbor prosilcev bo končan predvidoma 
do konca meseca decembra. V primeru 
velikega števila vlog se ta rok lahko 
podaljša. 
Javni razpis vodi s strani župana Občine 
Moravče, g. Martina Rebolja imenova-
na komisija. 
Odločitev o oddaji stanovanja v najem 
bo v pisni obliki posredovana vsem 
prosilcem v roku 8 dni od sprejema 
odločitve.
Izbrani prosilec bo moral skleniti naje-
mno pogodbo v predvidenem roku 15 
dni po izboru oziroma na dan, ki mu 
ga bo določila Občina Moravče. Izbra-
nemu prosilcu bo v podpis ponujena 
vzorčna najemna pogodba, ki je Občina 
Moravče tudi na morebitno željo naje-
mojemalca ne bo spreminjala.
Če izbrani najemnik ne bo sklenil naje-
mne pogodbe v roku, ki ga pisno določi 
razpisovalec, se šteje, da je nepreklicno 
izjavil, da od sklenitve najemne pogod-
be odstopa.
 
6. SPLOŠNA OPOZORILA
Šteje se, da so prosilci, ki so oddali 
prijavo, z oddajo prijave dajejo nepre-
klicno pisno izjavo, da so seznanjeni z 
vsebino razpisa in vsebino vseh listin, 
ki so priloge tega razpisa, da se z njo 
strinjajo in da pogoje tega razpisa in 
njegovih prilog v celoti sprejemajo. 
Prav tako se šteje, da se prosilci stri-
njajo z zbiranjem in obdelavo podatkov, 
povezanih z izvajanjem tega razpisa v 
skladu z zakonodajo o varstvu osebnih 
podatkov, da se prosilci zavedajo in 
izjavljajo, da so seznanjeni, da je vsako 
krivo navajanje neresničnih podatkov 
v predloženi prijavi po pravu Republike 
Slovenije kaznivo dejanje in da bodo 
prosilci Občino Moravče sprotno – pi-
sno s priporočeno pošiljko, obveščali o 
vseh morebitnih spremembah podat-
kov, ki so jih navedli v prijavi in priloženi 
dokumentaciji.
 
7. OSTALO
Občina Moravče lahko po objavi tega 
razpisa sprejme obvezno razlago posa-
meznih določb tega poziva ter spreme-
ni oziroma dopolni njegova posamezna 
določila, in jih objavi na enak način 
kot ta razpis ter se uporabljajo od dne 
njihovega sprejema.

Številka: 430-0100/2013
Datum: 11.11.2013

Martin Rebolj, l.r., župan

Občina
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UVAJALNI EKOLOŠKI TEČAJ
Vse, ki ste se v letu 2012 ali 2013 prvič 
vključili v kontrolo ekološkega kmetova-
nja in še posebej tiste, ki se nameravate 
vključiti z letom 2014 vabimo, da se 
udeležite brezplačnega izobraževanja 
v Litiji (dvorana nad bistrojem Valvazor, 
Valvazorjev trg 3), ki bo v četrtek, 28. 

11. s pričetkom ob 9. uri. 
Program izobraževanja:
• Predstavitev uredb Komisije in 

Sveta ES o ekološkem kmetovanju 
in Pravilnika o ekološki pridelavi in 
predelavi kmetijskih pridelkov oz. 
živil (Vladka Turk Mate),

• Raba travnikov in pašnikov na eko-

loški kmetiji (Anton Zavodnik),
• Dobro počutje živali v ekološki reji 

(Jasmina Slatnar),
• Prilagoditev hlevov ekološki reji 

živali (Lojze Lokar),
• ogled ekološke kmetije, ki se že 

dalj časa ukvarja z ekološkim kme-
tovanjem.

Otvoritev večnamenske stavbe v Pečah

V soboto, 28. 9. 2013 sta Občina 
Moravče in PGD Peče slovesno otvo-
rila večnamensko stavbo za potrebe 
gasilstva, športa in kulture v Pečah. 
Proslavo je s pesmijo Slovenec sem 
začel Peški oktet. Prav ta pesem ima 
za peške gasilce velik pomen, saj se 
je društvo pred skoraj osemdesetimi 
leti ustanovilo prav zato, da bi se 
lahko ljudje združevali in udejstvovali 
predvsem na kulturnem, pevskem in 
domoljubnem področju. Iz teh želja, je 
leta 1934 nastalo gasilsko društvo, ki 
se je v teh osemdesetih letih razvijalo 
in s trdim delom zagotovilo veliko 
težko pričakovanih pridobitev; zadnja 
med njimi pa je večnamenska stavba. 
Ni naključje, da ta stavba stoji prav na 
mestu, na katerem je včasih stal prvi 
peški gasilski dom. To in še več o ru-
šenju starega doma in gradnji novega 
doma, je v kratki kroniki povzel Bogo-
mil Brvar, ki je tudi avtor kronike PGD 
Peče v letih 1934 – 2004. Zbrane je 
nagovoril tudi predsednik društva, 
Robi Jesenšek.  Ker bodo prostori na-

menjeni predvsem kulturnem in špor-
tnem udejstvovanju ter izobraževanju 
mladih, je svoj doprinos h proslavi 
dala tudi otroška dramska skupina 
KŠD Peče, ki je zapela pesem Dobra 
volja je najbolja iz predstave Kekec in 
Bedanec, ki jo pripravljajo to jesen.   
Preden smo prešli na najslovesnejši 
del; otvoritev same stavbe, sta zbrane 
nagovorila tudi predsednik gasilske 
zveze  Moravče, Ivan Lebar, ter župan 
občine Moravče, Martin Rebolj, ki se 
je tega prostora spomnil še iz otroških 
let, ko je tu stal še star gasilski dom. 
Župan je izrazil veselje, da je občini 
uspelo pridobiti na razpisu za razvoj 
podeželja del  Evropskih in državnih 
sredstev za to večnamensko stavbo, s 
katero je rešen problem prostora tudi 
za vsa ostala Peška  društva. Govorniki 
so se v svojih besedah dotaknili tudi 
številnih tovarišev, ki so pripomogli k 
temu, da je do tega slovesnega trenut-
ka sploh prišlo. Med najzaslužnejšimi 
za samo idejo o tem objektu in samo 
izgradnjo le tega je gotovo Tone Sten-

ko, seveda pa smo se spomnili tudi na 
številne tovariše, ki so o objektu sanja-
li, kasneje bili priča njegovi gradnji, 
otvoritve pa žal niso dočakali. Med 
gosti smo poleg številnih gasilcev iz 
sosednjih gasilskih društev pozdravili 
še poveljnika gasilske zveze Moravče, 
Janeza Povirka, ter poslanca Roberta 
Hrovata.  Postroj praporščakov ter 
domačih in tujih gasilcev je vodil po-
veljnik PGD Peče, Stane Stenko. Pred 
sklepnim dejanjem proslave je nov 
objekt blagoslovil peški župnik, Franc 
Povirk. Nato so župan, predsednik GZ 
Moravče ter predsednik PGD Peče slo-
vesno prerezali trak pri vhodu v novo 
stavbo in jo tako simbolično otvorili. 
Gostje so si lahko prvič ogledali celo-
tno notranjost doma. Po proslavi so se 
gostje okrepčali ob okusnem golažu 
in obujali spomine na stare dni, ter se 
z veseljem ozrli v prihodnost, katera je 
v Pečah glede na uspehe v preteklosti 
videti precej svetla. Na pomoč!

AL
Foto: Brigita Barlič

ODDELEK ZA KMETIJSKO SVETOVANJE 
Izpostava Domžale
Vir, Šaranovičeva cesta 21a,
p.p. 22, 1230 Domžale
www.lj.kgzs.si

URADNE URE:
ponedeljek: 8h–10h 
sreda: 8h–10h in 14h–15h
ostalo po dogovoru 
Tel.:  01/724-18-45 ali 01/724-48-55
E-naslov:  irena.zlatnar@lj.kgzs.si 
                  pavla.pirnat@lj.kgzs.si

Občina
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Letošnja jesen je bila bogata s pridelki 
na vrtovih in njivah. Tudi letos so se 
rokodelci zbrali Pr’Makovc, kjer vsako 
leto pomagajo pri ličkanju koruze, 
obenem pa si naberejo material za 
svoje izdelke, ki jih delajo iz ličkanja.
 Ko so prišli jih je čakal velik koruzni 
kup. Z veseljem so se posedli okoli 
njega, začeli ličkati koruzne storže in 
jih ogledovali kako so lepi, eni rdeči, 
drugi pisani, tretji zlato rumeni. Najlep-
še so si spravili za domov, v posebne 
škatle je šlo tudi najlepše ličkanje, ki 
ga rokodelci porabijo za izdelovanje 
rož, predpražnikov in podstavkov. Kup 
se je hitro manjšal, gospodar Lado in 
sin Toni sta vezala koruzne storže in 
odnašala ličkanje. Med ličkanjem so si 
pripovedovali zgodbe, kako so to delo 
opravljali nekoč in se veselili na likofu, 
med tem je Francka iz kupa potegnila 
»babo«, steklenico žganja, ki ga je 
gospodar skril v koruzni kup. Vsi pa so 
vedeli, da je Lado v kup ponavadi skril 

dve »babi« in tudi tokrat je bilo tako. 
Drugo je iz kupa potegnil sosed. Vsi ve-
seli, da so delo dobro opravili, se družili 
so pospravili prostor. Gospodinja Mimi 
pa jih je povabila v hišo na likof, kjer je 

pripravila domače dobrote. Zadovoljni 
so bili domačini, zadovoljni ličkarji, so 
si obljubili, da drugo leto ponovno pri-
dejo na to prijetno kmečko opravilo.

Eva BABNIK

ZAKUP oz. NAJEM ZEMLJIŠČ 
IN PRENOS PLAČILNIH PRA-
VIC
Vsem, ki razmišljate o ureditvi zakupa 
zemljišč (prekinitev ali nov najem) za 
leto 2014 predlagam, da to uredite 
do konca letošnjega leta. Prenosi 
GERK-ov se uredijo na Upravni enoti 
v Domžalah (II. nadstropje). Če gre 
za zakup zemljišč skupaj s plačilnimi 
pravicami, je po prenosu zemljišč v 
Registru kmetijskih gospodarstev 
potrebno prenesti tudi plačilne pra-
vice za kar teče rok že od 15. 9. in se 
konča 31. 1. 2014 za naslednje leto. 
Obrazec za prenos plačilnih pravic se 
oddaja elektronsko na vseh lokacijah 
kmetijske svetovalne službe. 
Opozarjam tudi vse (tako imetnike 
kot zakupnike), ki jim 31. 12. 2013 
poteče zakupno obdobje plačilnih 
pravic, da ustrezno ukrepajo: podalj-
šanje zakupa (pisna vloga) ali prenos 
površin na zakupodajalca.
Vsem, ki boste naredili spremembo 
zakupa zemljišč za leto 2014 svetu-
jem, da se čim prej oglasite v kmetijski 
svetovalni službi, da pregledamo mo-
žnosti prenosa plačilnih pravic. Prav 
tako se zaradi ustreznega ukrepanja 
pravočasno oglasite vsi, ki morate za-
kup plačilnih pravic samo podaljšati.

PRIJAVA V KONTROLO EKO-
LOŠKE ALI INTEGRIRANE 
PRIDELAVE
Vsi, ki bi v letu 2014 želeli biti vključe-
ni v kontrolo ekološke ali integrirane 
pridelave morate do 31. decembra 
2013 poslati izpolnjen ustrezen pri-
javni obrazec pooblaščeni kontrolni 
organizaciji. V primeru, da bi se v kon-
trolo vključili prepozno, v letu 2014 
ne boste upravičeni do prejema sub-
vencij iz tega naslova. Zainteresirani 
naju za dodatne informacije pokličite 
čim prej. 

OPROSTITEV PLAČILA ZA 
OKOLJSKE DAJATVE 
Kmetje, ki ste s strani Javno komu-
nalnega podjetja Prodnik d.o.o. v 
preteklih letih že prejeli odločbo o 
oprostitvi plačila za okoljske dajatve 
zaradi onesnaževanja okolja zaradi 
odvajanja odpadnih voda, morate 
do začetka novega leta 2014 po-
novno priložiti največ 1 mesec staro 
dokazilo – Izračun o razpolaganju z 
zadostnimi kmetijskimi površinami 
glede na število glav živine. Vsi, ki 
tega potrdila ne boste oddali pravo-
časno, boste z novim letom zopet 
plačevali omenjeno takso. Pozivam 
vas, da potrdilo pravočasno naročite 
pri nama.

Vsi, ki oprostitev tega plačila do sedaj 
še niste uveljavljali, lahko na JKP Pro-
dnik d.o.o. preverite ali bi bili do tega 
upravičeni. Podrobnejša navodila o 
vlogi pa dobite pri njih ali pri nama. 
Omenjena taksa se zaračunava ti-
stim, ki uporabljate vodo iz javnega 
vodovoda.

JAVNI RAZPIS ZA SODELOVA-
NJE V SHEMAH KAKOVOSTI
Javni razpis za ukrep 132 je namenjen 
tudi ekološkim in integriranim pride-
lovalcem, ki svoje pridelke in izdelke 
tržijo. Na osnovi razpisa lahko dobite 
povrnjene stroške kontrole, članarin 
za združenja ekoloških oz. integriranih 
pridelovalcev, stroški analiz, stroški ti-
skanja oznake za višjo kakovost... Vlo-
go za leto 2013 lahko oddate, če ste 
za letos dobili certifikat in izpolnjujete 
ostale pogoje navedene v javnem raz-
pisu (objavljen je bil 3.6.2011). Vloge 
se trenutno lahko oddajo od vključno 
6. 12. 2013 naprej. V kolikor želite 
pomoč pri izpolnjevanju vloge, me po-
kličite najkasneje do 9. decembra, saj 
vam v primeru kasnejšega dogovora 
ne morem zagotoviti izdelavo vloge v 
letošnjem letu.

PAVLA PIRNAT,
terenska kmetijska svetovalka I 

Rokodelci ličkali koruzo Pr´Makovc 

Občina
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Društva

Ekološko kmetovanje z doktorskim nazivom

Združenje ekoloških kmetov Zdravo 
življenje je dejavno skozi celo leto, 
največ pa se dogaja prav v jesenskem 
času. Tako nekateri sodelujejo na ra-
znih sejmih ali na dnevu odprtih vrat. 
Največja udeležba pa je vedno na 
vsakoletni strokovni ekskurziji po eko-
loških kmetijah, ki je bila letos orga-
nizirana na Štajersko in v Prekmurje. 
Priprava programa in izvedba je bila v 
rokah Pavle Pirnat, terenske kmetijske 
svetovalke na Izpostavi Domžale pri 
Kmetijsko gozdarskem zavodu Lju-
bljana. Čeprav smo si ogledali samo 
dve kmetiji, smo vendar zvedeli ter 
videli veliko novega, zanimivega in 
posebnega.
Najprej smo se ustavili v osrčju Kra-
jinskega parka Goričko, na skrajnem 
severovzhodu Slovenije na eko soci-
alni kmetiji Korenika v vasi Šalovci. 
Kmetijo sta idejno zasnovala Mozaik, 
društvo za socialno vključenost, ter 
Korenika, zavod za usposabljanje 
in zaposlovanje invalidnih oseb. 
Rezultat njunega povezovanja pa je 
socialno podjetje Pribinovina d.o.o., ki 
zaposluje ranljive družbene skupine, 
kot so invalidi in osebe s posebnimi 
potrebami. Sprejel nas je gospod 

Kavaš, ki nam je bolj kot o samem 
posestvu razlagal in polagal na srce, 
da se moramo zavedati svojih korenin, 
spoštovati zemljo, upoštevati naravne 
in kozmične zakone in da je poslan-
stvo vseh nas na ohranjanju tradicije, 
izročila, ljudske modrosti. 
Na 20 ha obdelovalne zemlje pridelu-
jejo sadje, zelenjavo, žita in zelišča iz 
česar sami ekološko predelajo okoli 
300 različnih vrst izdelkov. Nekaj od 
teh smo po ogledu sušilnice in zelišč-
nega vrta tudi poskusili, lahko pa tudi 
kupili. Najbolj smo bili navdušeni nad 
jabolčnim čipsom, zanimiv pa nam 
je bil postopek kuhanja marmelade 
na prastar način, ki traja kar pet dni. 
Ves dohodek od prodaje izdelkov se 
vrača nazaj v posestvo ter služi za 
vzdrževanje družin zaposlenih. Se-
veda moramo vedeti, da je storilnost 
zaposlenih zaradi manjših zmožnosti 
nižja, vendar njihovo zadovoljstvo ve-
čje, ker si kljub vsemu sami zaslužijo 
za življenje.
Nato smo se odpravili v Jareninski dol, 
na biodinamično kmetijo Turinek. Tu 
nas je najprej sprejel Matjaž Turinek, 
ki ima doktorat iz biodinamike, vendar 
je lani zavrnil ponudbo docenta na 

univerzi in pričel kmetovati. Z očetom 
sta si kmetijo razdelila na pol in zdaj 
obdelujeta vsak po 5 ha. Matjaž je 
iskal neko svojo pot za preživetje in jo 
našel v partnerskem kmetijstvu, ki se 
mu zdi najbolj trdna in neposredna po-
vezava s potrošnikom. Začel je pripra-
vljati zelenjavne in žitne zabojčke in si 
postopoma našel stalne odjemalce. Ti 
mu včasih, ko rabi več delovne sile, 
poleg študentov, ki delajo za hrano in 
stanovanje, celo priskočijo na pomoč. 
Nekako si ustvarja lastno ceno, to po-
meni, toliko kot stane pridelava in to 
naj bi bilo idealno, le da ljudje še niso 
navajeni na to. Z zanimanjem smo si 
ogledali razno ročno orodje in pripo-
močke, ki ji uporablja pri okopavanju 
in setvi in nekatere smo tudi preizku-
sili na njivi. Preden smo si ogledali še 
delček kmetije očeta Janeza, pa smo 
poskusili njihove odlične marmelade 
in sok.
Pozno kosilo nas je čakalo na ekološki 
kmetiji Tikva v Limbušu, kjer smo si 
vzeli še nekaj časa za druženje in iz-
menjavo mnenj ter izkušenj, kar je tudi 
zelo pomemben del izobraževanja.

FRANCKA TOMAN
Foto: Pavla Pirnat
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V poletnih mesecih, ko so misli vsem 
odtavale na dopust, smo bili moravški 
gasilci še posebej aktivni na tekmova-
njih Fire Combat. Tekmovanja so se vr-
stila po vsej Sloveniji, od Litije, Logatca, 
Spodnje Polskave, Dolenje Trebuše pa 
vse do Leskovca. Na vseh tekmovanjih 
smo dosegali zelo dobre rezultate. 
Prav tako pa smo se udeležili tudi dveh 
tekmovanj, ki ne sodita v državni pokal 
Fire Combat. Prvo je bilo na Hrvaškem 
v Reki (Riječke vatre), drugi pa je bil 
na Bledu in sicer Firefighter Combat 

Challenge Slovenije, na katerem se 
je zvrstilo preko 400 gasilcev iz cele 
Evrope. Tekmovanje v Evropi velja za 
zelo prestižno, moram pa poudariti, da 
v tem tekmovanju iz tujine sodelujejo 
samo profesionalni gasilci. Mednje šte-
jem gasilce ameriške vojaške letalske 
baze v Rammsteinu. Še posebej smo 
ponosni na doseženo 18. mesto.
Zahvaljujem se vsem članom mo-
ravških gasilcev, ki so tekmovali in s 
tem pridobivali znanje, spretnost ter 
hitrost in urili zaznavanje situacij v 

svoji okolici s polno zaščitno gasilsko 
opremo ter rokovanja z gasilsko tak-
tiko ter tehniko. 
Da smo iz vseh teh tekmovanj odnesli 
toliko dobrega, smo se zavedeli šele 
na gasilski vaji v mesecu požarne 
varnosti, ko je poveljnik gasilske zve-
ze Moravče  organiziral vajo na Sv. 
Mohorju. Na tej vaji se je pokazalo, 
da smo kljub mladosti in neizkuše-
nosti mladih moravških operativnih 
gasilcev, ki smo se odzvali na alarm, 
zelo dobro izšolani ter usposobljeni in 
izurjeni v rokovanju z gasilsko opremo 
in poznavanjem taktike gasilskega 
dela.  Na vaji smo sodelovali z nekaj 
novostmi, kot so na primer ekipa prve 
pomoči ter tretji član pri napadalnih 
dvojkah. Pokazalo se je, da potrebu-
jemo še nekaj dodatne opreme, ki 
nam bo močno olajšala delovanje na 
intervencijah, kot sta na primer termo 
kamera ter enosmerna hidravlika. 
Najbolj pa sem se razveselil dejstva, 
da delamo v pravi smeri, saj smo se 
s svojo profesionalnostjo, pristopom 
ter rokovanjem z našo opremo poka-
zali ter dokazali, da zmoremo več kot 
druga društva, kar se od nas tudi pri-
čakuje, glede na to, da smo osrednje 
društvo Gasilske zveze Moravče. 
Z gasilskim pozdravom, NA PO-
MOČ!

Teodor Bratun

Društva

Pester mesec požarne varnosti v PGD Peče

V prostovoljnem gasilskem društvu 
Peče smo tudi letošnji oktober, ki 
je mesec požarne varnosti,  dobro 
izkoristili. Poleg aktivnosti na ravni 
gasilske zveze, je poveljstvo društva 
v nedeljo, 27. 10. Za članice društva 
in ostale, ki jih je to zanimalo, organi-
ziralo predstavitev in preizkus gašenja 
z gasilniki na različna gasilna sredstva. 
Članice so se lahko preizkusile pred-
vsem v gašenju gorečega olja in se 
seznanile z najpogostejšimi napaka-
mi, ki jih pri gašenju tovrstnih snovi 
delamo. V sredo, 31. 10. pa je društvo 
organiziralo napovedano mokro vajo 
na kmetiji Strehar v Gori pri Pečah. 
Vaje se je udeležilo 8 članov in ena 
članica, pri vaji pa so uporabili obe 
društveni vozili. Preizkusili smo tudi 
moč hidrantnega omrežja in gašenje 

s pomočjo motorne brizgalne. Tudi ta 
oktober smo dobro izkoristili za uče-

nje in obnavljanje starega znanja. 
Foto in tekst: AL

Odločitev za Fire Combat je bila pravilna
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Društva

Gori, gori pa nič se ne kadi
In prav to se je na lepo sobotno, ok-
tobrsko popoldne zgodilo v naselju 
Stegne, kamor je z gasilskim vozilom 
in vso gasilsko opremo prihitelo 24 
gasilcev Prostovoljnega gasilskega 
društva Vrhpolje.
Obveščeni smo namreč bili, da je 
zagorela mizarska delavnica. Hitro 
smo postavili motorno črpalko in iz 
potoka Rača začeli črpati vodo, da bi 
čim hitreje pogasili požar. K sreči je 
šlo le za gasilsko vajo PGD Vrhpolje 
ob mesecu požarne varnosti, na kateri 
smo preverili usposobljenost naših 
gasilcev ter preverili, če vsa oprema 
še zadostuje za uporabo na pravih in-

tervencijah. Z vajo sta bila zadovoljna 
tako poveljnik PGD Vrhopolje kot tudi 
lastnik mizarske delavnice g. Avbelj, 
ki je pohvalil usposobljenost vseh 
prisotnih gasilcev.
Ta vaja pa ni bila edina aktivnost naše-
ga društva v mesecu oktobru. Tri član-
ske ekipe so se udeležile tekmovanja 
v Moravčah za pokal Staša Lebarja, 
pionirke so se v Mengšu udeležile regij-
skega tekmovanja, trije starejši pionirji 
pa so svoje znanje pokazali na kvizu za 
gasilsko mladino v Moravčah.Dejavni 
pa so tudi naši veterani, ki so se prav 
tako udeležili regijskega tekmovanja v 
Domžalah.Ker pa moramo skrbeti tudi 

za podmladek v gasilskih vrstah smo 
vse, ki obiskujejo POŠ Vrhpolje povabili 
v naš gasilski dom in jim predstavili za-
nimivo delo gasilca in najbolj pogumni 
so sedli v gasilski avto.
Prav tako smo bili dejavni tudi pri 
obnovi našega gasilskega doma saj 
smo ravno v mesecu oktobru končali 
z deli pri zamenjavi dotrajanih lesenih 
stropnih oblog, ki so jih nadomestile 
gips plošče.
Vsi skupaj si želimo, da bi se še veliko 
družili na raznih tekmovanjih in ga-
silskih vajah in da bi se še velikokrat 
slišalo »Gori, gori pa nič se ne kadi«.

Lebar Aleš

Nov načrt razvoja in vaja GZ Moravče

V gasilski zvezi Moravče smo imeli 
delovne jesenske dni. V septembru se 
je pripravil nov Načrt razvoja Gasilske 
zveze Moravče za naslednjih pet let. 
Dokument predstavlja opis dejanske-
ga stanja gasilstva v občini Moravče. 
Zajema podatke vseh petih društev o 
opremi, ki jo posedujejo, o opravljenih 
tečajih, specialnostih gasilcev. Opre-
deljuje potrebe po izobraževanju in 
zaščitni opremi ter vozilih za uspešno 
izvajanje nalog zaščite in reševanja. 
Upravni odbor je ta dokument sprejel 
na redni seji 25.9.2013. Cel doku-
ment je bil tudi predstavljen županu 
na skupnem sestanku s predsedniki in 
poveljniki društev 2. oktobra.
V petek 25. oktobra smo imeli vajo ga-
silske zveze Moravče na Sv. Mohorju. 
Predpostavka vaje je bila, da je med 
nevihto strela udarila v strojno lopo 
in se je vžgala, hkrati pa prenapetost 
povzroči požar na elektro omarici 
v domu duhovnih vaj. Operativne 
enote vseh petih društev so prispele 
na Mohor in opravile zadane naloge. 

Preiskovali smo prostore doma du-
hovnih vaj in našli pogrešane otroke 
in jih odnesli na prosto, gasili dom, 
naredili notranji napad v strojno lopo 
in našli domačina ter gasili lopo. Vse 
osebe je pregledala in oskrbela ekipa 
prve pomoči PGD Moravče. Vaja je 
bila uspešno izpeljana, saj je prikaza-

la preiskovanje prostorov, reševanje 
oseb, oskrbo ponesrečencev, gašenje 
objektov, notranje napade ter gibanje 
oseb in vozil na omejenem prostoru 
med objekti. 

Na pomoč!

Rok Vozel

G i i ič k di
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Ekskurzija DK Limbarska gora

Prvo soboto v oktobru smo se člani društva krajanov 
Limbarska gora odpravili na ekskurzijo po Dolenjski. Ob 
vodenju in razlagi Leona Gantarja smo se sprehodili sko-
zi center Novega mesta in si ogledali vse znamenitosti 
Novega mesta: Kapiteljsko cerkev, Dolenjski muzej, Breg, 
Glavni trg in knjižnico. 
V Šentjerneju smo si ogledali družinski lončarski atelje 
Polde, kjer so nam predstavili izumirajočo obrt lončarstva, 
potek izoblikovanja izdelkov in celo pokazali kako se delajo 
izdelki s pomočjo lončarskega vretena. Pot nas je vodila do 
kartuzije Pleterje, nato pa smo skozi stari del mesta Kosta-
njevica na Krki odšli še na ogled gradu Kostanjevica. 
V Kostanjeviški jami smo si ogledali čudovita presihajoča 
jezerca in kapniške dvorane, nato pa smo se sprehodili 
še okoli gradu Otočec, ki stoji na edinem otoku na reki v 
Sloveniji. 
Ker je bila vremenska napoved za soboto slaba, smo celo 
pot odganjali dež z veselo slovensko pesmijo ob spremljavi 
harmonike Klemna Logaja. Preživeli smo lepo soboto in 
si nabrali novih moči za prihajajoče izzive, ki nas čakajo 
v naslednjem letu. Irena Ravnikar, foto: Manca Borštnar 

Javorščani na Krasu in Vipavskem

Vremenska napoved ni bila posebej 
obetavna, zato smo bili člani Špor-
tnega društva Javoršica oboroženi z 
dežniki, ko smo se odpravljali na izlet 
na Kras in Vipavsko. Resnici na ljubo 
jih nismo rabili prav veliko.
Prva postaja nas je pripeljala na 
Štanjel, arhitekturni biser Krasa, ki 
leži na griču Turn. Osrednja zanimi-
vost je zagotovo grad, ki ga je v letih 
1920-1935 uredil znani slovenski 
arhitekt Maks Fabiani. Organizatorji 
so poskrbeli za odlično in zanimivo 
vodenje. V gradu je stalna zbirka 
slikarja Lojzeta Spacala. Ogledali pa 

smo si tudi aktualno razstavo grafika 
Vladimirja Makuca.
Štanjel je tipična kraška vasica. Ozke 
ulice preprečujejo vstop kombijem, 
tovornjakom in gradbenim strojem. 
Zato obnova poteka zelo počasi in 
veliko hiš je zapuščenih. Sedaj živi tu-
kaj le okoli 50 prebivalcev. Življenjske 
razmere se bodo bistveno izboljšale, 
ko bodo v kraj pripeljali vodo. Ta je 
bila tukaj že od nekdaj najbolj cenjena 
dobrina. Lovili so jo v štirne s kamnitih 
streh po kamnitih žlebovih. V kritičnih 
razmerah pa so jo celo stražili.
Po ogledu kraške hiše smo si ogle-

dali še Ferrarijev park z jezercem in 
mostički in se nato peš odpravili po 
Fabijanijevi poti v Kobdilj, kjer smo si 
privoščili kratko pokušino vina.
Avtobus nas je nato prepeljal v Vipa-
vo, ki je središče zgornje vipavske do-
line. Občina je po številu prebivalcev 
in površini enaka naši. Priznati pa je 
treba, da se čuti bogata preteklost, 
kar je vidno že na prvi pogled. V 
nasprotju s Štanjelom je tukaj vode 
v izobilju. Reka Vipava je edina v 
Evropi, ki ima deltski izvir. Slovenske 
Benetke, kakor pravijo Vipavi, krasi 25 
mostov. V spremstvu vodiča smo si 
ogledali vrsto zanimivosti. Omenimo 
le Lanthierjevo graščino, Plečnikov 
spomenik, park s kamnitimi baročnimi 
dečki – putti. Na pokopališču pa sta 
dva od šestih preko 4.500 let starih 
egipčanskih sarkofagov v Evropi, ki 
ju je sem dal prepeljati Anton Lavrin.
Kje naj se konča pot na Krasu ali Vipa-
vskem? V osmici seveda. To so vinoto-
či, ki izvirajo še iz časa Karla Velikega. 
Dvakrat na leto odprejo vrata in točijo 
lahko brez davčnih obveznosti. Nas so 
postregli na kmetiji Ferjančič, ki v 200 
let staro klet vsako leto pospravi vino, 
pridelano na 25 tisoč trtah. Pavle in 
Marko pa sta izmenično raztegnila 
meh frajtonarice. 

EV, foto: Franc Kos

Društva

Javorščani pozorno poslušajo razlago vodiča
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Izlet v Prekmurje
Krajevna organizacija Rrdečega križa 
Peče je organizirala izlet za starejše, 
invalide, krvodajalce in sodelavce 
v Prekmurje. V soboto,12. oktobra 
2013 zjutraj, je tako proti vzhodu naše 
države odpeljal avtobus s petinštiride-
setimi potniki.
Jutro je bilo hladno in megleno, a to 
ni niti malo kvarilo razpoloženja. Prvi 
krajši postanek je bil že na avtocesti, 
v Tepanjah, kjer smo dobili malico, 
bil pa je tudi čas za kavo. Pot smo na-
daljevali po avtocesti, do Prekmurja. 
Bolj smo se bližali cilju, lepše je bilo 
vreme. Spotoma smo izvedeli nekaj o 
Prekmurju in si marsikaj zanimivega 
ogledali že iz avtobusa. Prvi cilj je bil 
tropski vrt v Dobrovniku. V njem smo 
videli veliko zanimih in eksotičnih ra-
stlin. Predvsem žene smo bile precej 
radovedne in smo marsikaj izvedele 
tudi o negi rastlin, ki jih doma gojimo 
kot lončnice. Glavna znamenitost tega 
vrta so namreč orhideje in kar lepo 
število jih je odšlo z nami.
Po ogledu smo se zapeljali v bližnjo 
Bogojino. Tu smo si ogledali zname-
nito Plečnikovo cerkev in v njej tudi 
zapeli. Občudovali smo arhitektovo 
simboliko in domiselnost, s katero je 
združil sodobno arhitekturo z obsto-
ječo staro cerkvico, obenem pa vse 
povezal z načilnostmi teh krajev, z lon-
čarstvom. Cerkev se nam je resnično 
zdela nekaj posebnega in si jo bomo 
z lahkoto zapomnili.
Pot smo nadaljevali med prekmurski-

mi vasmi. Ustavili smo se še na kme-
tiji, ki se ukvarja s pridelavo bučnega 
olja, ter se z njim dobro oskrbeli. Nato 
smo zavili med vinorodne gorice, v 
Pečarovce. Tu nas je na Turistčni 
kmetiji Zelko že čakalo okusno kosilo. 
Znamenitost te kmetije ni le dobra 
hrana in odlično domače vino, pač 
pa tudi način postrežbe: skorajda vse 
dobrote postrežejo v lončeni posodi, 
katero izdelajo sami. Samo gostišče je 
pravzaprav razstavni salon. Po kosilu 
se je gospodar usedel k lončarskemu 
vretenu in nas seznanil z dolgoletno 
lončarsko tradicije Zelkovih. Ponosen 
je povedal, da hči nadaljuje tradicijo 
in bo lončarstvo ostalo pri hiši. Na 
lončarskem vretenu so se preizkusili 
tudi nekateri od nas, a so dejali, da 

delo še zdaleč ni tako enostavno, kot 
izgleda. Veliko skled, pekačev in mo-
delov za potico smo odpeljali s seboj, 
ko smo se pozno popoldne poslavljali 
od Prekmurja. Ko smo se na Trojanah 
še ustavili za obvezen krof in kavo, je 
bila že trda tema.  
V Peče smo prispeli prijetno utrujeni, 
polni prijetnih vtisov. Vožnja je bila res 
malo daljša kot lansko leto, je bilo pa 
zato več časa za klepet. Prav druženje 
je tisto, kar v teh časih in v teh letih 
najbolj pogrešamo in potrebujemo. To 
soboto ga je bilo v izobilju in upamo, 
da bo tako tudi prihodnj leto. Če bo 
članicam Upravnega odbora KO RK 
Peče spet uspelo organizirati izlet, se 
ga bomo z veseljem udeležili!  

J.L., foto: V.L.

Na obisku v medgeneracijskem centru Bistrica Domžale

Na povabilo Medgeneracijskega cen-
tra Bistrica so rokodelci predstavili 
svoje delo. Starejši so bili presene-
čeni nad njihovimi aktivnostmi, saj 
so mislili, da se s tovrstnim delom 
ljudje več ne ukvarjajo. V prijetnem 
klepetu z rokodelkami so pripovedo-
vali zgodbe iz svojega življenja. Kako 
so imeli vojaki vsak svoje želje: par-
tizanom so ženske pletle nogavice, 
Nemci so imeli radi domače žganje, 
Italjani so imeli radi kokoši ... vedno 
je bilo potrebno gledati tudi na korist 
drugih, ne le svojo lastno. Gospe so 
tudi pokazale svoje izdelke: rokavice, 
pletenine, ... V prijetnem popoldnevu 
so jih naučile tudi izdelave rož iz 
krep papirja. Vedno je lepo nekomu 

polepšati dan, pa tudi če je ta lepši 
le zaradi čisto preprostega klepeta o 

preprostih življenjskih rečeh.
Eva BABNIK

Društva
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Srečanje starejših in invalidnih krajanov v Pečah

V nedeljo, 20. oktobra je krajevna 
organizacija Rdečega Križa Peče zo-
pet organizirala srečanje starejših in 
invalidnih krajanov. Po sveti maš so 
se zbrali v dvorani gasilskega doma 
v Pečah in nestrpno pričakovali skeč, 
ki ga je tudi tokrat pripravila dramska 
skupina KŠD Peče. Že več kot 15 let 
namreč pripravijo za to priložnost skeč 
s tematiko iz starih običajev, tokrat 
pa se je tema skeča navezovala na 
dogodek, ki je pred kratkim pustil velik 
pečat na Pečah; tako vizualno kot tudi 
sentimentalno; podrtje stare šole. V 
skeču so bili tokrat združeni člani tako 
otroške kot tudi odrasle dramske sku-
pine in prikazali so tipičen dan v šoli 
pred kakšnimi 60 leti, ko je na steni 
še visela Titova slika in so učitelje 
nagovarjali s tovariš, ocene pa so se 
včasih delile tudi s pomočjo kakšnega 
peharja kolin. Obiskovalci, predvsem 
starejši, so se skeču dobro nasmejali 
in se muzali ob ugotovitvi, da prav da-
leč od resnice pa le ni.  Pred skečem je 
zbrane nagovorila predsednica KORK 

Peče, Marija Brvar, po skeču pa še 
župan občine Moravče, Martin Rebolj. 
Po prijaznem nagovoru je za še bolj 
veselo vzdušje poskrbela prikupna 
Eva Jančigaj s svojo harmoniko. Po 
zaključku uradnega dela prireditve, 
so se povabljenci v dvorani zadržali še 

nekaj časa ob topli malici in prijetnem 
klepetu. Upamo, da bo zdravje vsem 
tako dobro služilo, da se v enaki zased-
bi dobimo tudi prihodnje leto.

AL, foto: Eva Jančigaj

3. delovno srečanje rokodelskih centrov Slovenije
28. oktobra nas je pot vodila v Ro-
gatec, kjer je potekalo 3. delovno 
srečanje rokodelskih centrov Slove-
nije. Tokratni gostitelj je bila Občina 
Rogatec in njihov Zavod za kulturo, 
turizem in razvoj. 
Sestanka so se udeležili predstavniki 
osmih Centrov domače in umetnostne 
obrti – DUO: Rogatec, Veržej, Ribnica, 
Škofja Loka, Moravče – Litija, Idrija, 
Sežana in Slovenska Bistrica. Uvodno 
nas je zbrane nagovoril župan občine 
Rogatec Martin Mikolič, sodelovala 
sta tudi predstavnika Komisije za do-
mačo in umetnostno obrt.  
Zastavljeni delovni cilji se počasi, a 
vztrajno izpolnjujejo. Primarnega po-
mena je usklajevanje delovanja cen-
trov DUO, medsebojno sodelovanje, 
povezovanje pri projektih za prijavo 
na razpise in skupno nastopanje za 
večjo prepoznavnost ter podporo v 
delovanju. 
V ta namen si vsi želijo ustanovitve 
nacionalnega združenja regionalnih rokodelskih centrov. Eva BABNIK

www.moravce. si

Društva
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Zlati lipov list 2013 
Na Martinovem večeru, 15.nov., je TD Moravče pode-
lilo letošnja priznanja in nagrade za urejenost kmečkih 
domov in stanovanjskih hiš. Poudarek ni bil le na cvetju 
balkonov in oken, ampak na urejenosti celotne okolice 
hiše in njenih posebnostih. 
Priznanja je izročil g. župan, Martin Rebolj. 

Letošnji dobitniki  so:
za urejenost kmetije:

Ana Knez, Podgorica pri Pečah 11 A - za 1. mesto.
Urška in Pavel Merela, Sp. Javoršica 1;
Tončka Vozel, Krašce 14;
 
za urejenost stanovanjske hiše:

družini Homar in Košir, Dvorje 2 - za 1. mesto. 
Heda Avbelj, Zg Koseze 2A;
Martina Avbelj, Zg. Koseze  2B;
Milan Kofol, Sp. Tuštanj 23;

Vsem iskreno čestitamo! 
Hvala vsem občanom, ki se trudite in kakorkoli prispe-
vate k urejenosti in lepoti Moravške doline.

Zahvaljujemo se donatorjem, ki so prispevali nagra-
de. 

Danica Jančar

Društvo krajanov Dešen 
–DŠN organiziralo kostanjev 
piknik, presenetile pa so nas 

najmlajše

Ker nas je sobotni dan pustil na cedilu, nas je potolažil 
sončen, oktobrski, nedeljski dan in tako smo dobili »suho« 
priložnost za skupno druženje ob vsakoletnem kostanje-
vem pikniku. 
Letošnjo organizacijo je izpeljala Damjana Babnik s pomo-
čjo predsednice društva Irene Rotar in pridnih pomočnikov 
nabiralcev. Tudi letos so se zgodaj zjutraj zbrali in odšli po 
kostanj na drug breg Save, ker je bila tam letina obilnej-
ša. Pridne ženske roke so narezale, kar ga za tako veliko 
gostov, ni bilo malo.  Vsak je prejel svojo merico sveže 
pečenega kostanja. Nekateri so jo odnesli tudi domov 
tistim, ki se dogodka niso mogli udeležiti. Vsako leto se 
za jesenski piknik vodja projekta spomni tudi kakšnega 
presenečenja – letos so bila to pečena jabolka. Kot v starih 
časih so nad žerjavico, na dolgih lesenih palicah, otroci 
v družbi odraslih vrteli jabolka in doživljali svojo jesensko 
zgodbo, ki bo zagotovo postala prijeten spomin. 
Druženje je bilo prijetno, radi se zberemo  in izkoristimo 
priložnost, da malo poklepetamo in uživamo ob uživanju 
plodov, ki nam jih vsako leto nakloni narava.

Noč čarovnic
Zadnjega oktobrskega dne so se razveselile osnovnošolke 
in se odločile da se za eno noč prelevijo v čarovnici in 
vampirja. Ko je padel mrak, so se po vasi začeli razlegati 
čudni glasovi. Hiše so obiskali nenavadni obiskovalci z 
dolgimi  ali kratkimi lasmi, ki so jih krasili raznobarvni  
prameni. Vampirju se je iz ust cedila kri, prav z lahkoto pa 
smo »občudovali njegove čekane«. 
Vzdušje v vasi je bilo v znamenju noči čarovnic, izrezanih 
buč, ki so si nadele »čudne« izraze, v njih pa so dogorevale 
sveče. 

Eva BABNIK

www.moravce. si
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Iz Društva upokojencev

Tokrat je Folklorna skupina obiskala 
dom počitka v Mengšu. Seveda je 
tam kar nekaj Moravčanov in lahko si 
mislimo, kako so jih bili prav ti še po-
sebej veseli. Navadno se nekaj pove 
o plesih, o skupini in tudi o oblekah. 
Kar vidi se, kako moravški varovanci 
uživajo, ko slišijo nekaj domačega. 
Prav posebno pa so spremljali vsak 
plesni korak in tudi tekst gojenci iz 
doma starejših v Domžalah. 
Navadno ples vodi umetniški vodja 
Franc Hribovšek, v Domžalah pa ga 
je namestnik Marjan Žagar. Ko je bilo 
povedano v humornem tekstu, da je 
društvo Žagarja dalo za vsak slučaj na 
folklorno  izobraževanje, je eden od 
gledalcev rekel: »Za vsak slučaj ima 
še župnik kuharico.«Pa je bilo smeha 
med nastopajočimi in med gledalci. 
Hkrati pa se vidi, kako gojenci domov 
dejansko zelo spremljajo nastope in 
skupino  vabijo še v prihodnje. Za 
folklorno skupino dober občutek. 

Pohodniška skupina je prvi četrtek v 
novembru prehodila pot do Bovena, 
Velike vasi, Miklavža in nazaj v Mo-
ravče. Posebnost pa je bila pot po 
obronkih treh občin Trzin, Ljubljana, 
Mengeš in Stahovica, kamor jih je 

povabilo Društvo upokojencev Trzin. 
Na zadnje so vabili Moravčani, tokrat 
Trzinčani. Pohodniki so bili navdušeni 
z izmenjavo pohodov in jih bodo orga-
nizirali tudi v naprej.

VR

Živahen medgeneracijski koncert Folklorne skupine 
Društva upokojencev z gosti

Folklorna skupina DU Moravče je žele-
la v svoji občini pokazati, kaj je prido-
bila z vajami čez leto. Vprašanje je bilo 
le, kako to dovolj zanimivo narediti v 
sredini, ki ima vsakovrstne kakovo-
stne kulture veliko. Po drugi strani pa 
tisto, kar sama Folklorna skupina DU 
dosega, pomaga širiti bogato morav-
ško kulturo. Torej je bilo pričakovati, 
da se bodo odločili za organizacijo 
samostojnega koncerta. Motiviranosti 
med plesalci ni manjkalo. Potrebno 
je bilo še popestriti program z gosti, 
pripraviti tekst in scenarij.
Polna dvorana je kazala, da je bila 
odločitev pravšnja. Prva sta na oder 
stopila brat in sestra, Gal in Jona 
Javorič, iz vrhpoljske podružnične 
šole v spremljavi mentorice Barbare 
Fale na harmoniki. Napovedala sta 
seveda plesni večer in se tudi sama 
zavrtela Doživela sta buren aplavz, 
ki je bil stalnica večera. Nato se je 
zavrtela prisrčna predšolska skupina. 
Petinštirideset folklornih plesalcev iz 
OŠ ,pod vodstvom mentorice Marija 
Gotar, je prijetno potrkalo na srca 
obiskovalcev. 

Povezovalk, Tina Žnidar, je spretno 
krmarila med mladostjo in zrelimi leti, 
med veselimi skeči in zgodovino fol-
klornih plesov. Za osnovnošolci je na-
povedala točko, pri kateri se ocenjuje 
hitrost in kaznovanje s pribitkom štirih 
sekund za vsako jabolko, ki pade na tla 
ter obiskovalcem svetovala navijanje. 
Na oder so s kmečkimi igrami prišli 

članice in člani Društva podeželske 
mladine s tekmovalnimi igrami v no-
šenju jabolk na pladnju med količki, 
kasneje med posameznimi plesnimi 
točkami še z vožnjo žive samokolnice 
ob prevezanih očeh, s hitro hojo v 
jumbo vreči in s smučanjem. Mladina 
pod vodstvom Marka Cerarja se je 
izkazala v igrah, s katerimi večkrat 
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zmagujejo na običajnih tekmovanjih 
na travnatem terenu. Tokrat so to 
počeli na odru in dodobra nasmejali 
moravško dvorano. 
Čas je bil zopet za ples in mlado 
skupino Čehov v njihovi bogato 
okrašeni narodni noši. Že pred leti 
je namreč preko srečevanj predstav-
nikov evropskih podeželskih občin 
nastalo prijateljstvo šolskih folklornih 
skupin iz češkega kraja Stary Podvor 
in Moravčanov. Ker je naša šolska 
skupina pri njih že gostovala, so Čehi 
letos želeli v Sloveniji pokazati svoj 
stil folklornega plesa. Letošnji kon-
cept koncerta Društva upokojencev 
je bil naravnan na medgeneracijsko 
povezanost. Tako temperamentnega 
plesa naša kultura gotovo ne pozna 
pa tudi njihov ansambel je navdušil 
občinstvo. Čehi so bili izvrstni. 

Z navdušenjem in je dvorana za-
ploskala osrednjim nastopajočim, 
Folklorni skupini DU Moravče, ki je 
zaplesala: cvajšrit, štajeriš, mlinček 
in mazurko v prvi odrski postavitvi 
Veselica v Moravčah. Kasneje so za-
plesali še plese: tri korake polka, križna 
polka in mrzulin v Moravškem birtu ter 
štajeriš v štiri, stajeriš z robcem, dingo 
in grabčev ples Od Ciela do Lublance. 
Po dveh letih in pol resnega dela, je 
lahko opaziti, da je folklorna skupina 
veliko dosegla. 
 Med vrstniki iz upokojenskega stanu 
so nastopili pevci Mešanega pevskega 
zbora DU. Izbor pesmi je bil pravšen, 
petje pa lepo sprejeto.
Spored so popestrili še plesalci folklor-
na skupine iz Mengša. Skupina mladih 
nastopa že 20 let in ima za sabo veliko 

gostovanj tudi izven meja. Že nekaj let 
se odvija zgledno in prijateljsko sode-

lovanje med obema društvoma.
Da se ne bi cel večer samo plesalo, 
je scenarij predvideval tudi skeče. 
Kulturno umetniško društvo Vrhpo-
lje pod vodstvom Fani Pačnik ima v 
svojem repertoarju številne kratke 
,izvirne in smešne življenjske zgodbe. 
Prav take so prikazali na koncertu pod 
imeni: Vožnja z vlakom,Opravljivke in 
Nerodni vasovalec. Poželi so veliko 
smeha in odobravanja. Večer pa so 
zaključili Mladi Zajci z narodno-za-
bavno glasbo. 
Koncert medgeneracijske povezano-
sti plesa, petja, iger in igre, je bil toplo 
sprejet. Folklorna skupina ima po tem 
prisrčnem dogodku še več delavnega 
elana. 
V Moravški dolini pa tudi tokrat lahko 
rečemo: Hvala naši kulturi! 

VR
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Limbar v Makedoniji

Po večletnem premoru se je Komorni zbor Limbar ponovno 
odločil za gostovanje v tujini. Tokrat smo se namenili obi-
skati najjužnejši del nekdanje države - Makedonijo. Skupaj 
z boljšimi polovicami in še nekaterimi člani KID Limbar 
smo sestavili prijetno druščino, ki se je zadnji vikend v 
septembru podala na dolgo pot proti Skopju.
 Že na poti proti letališču v Italiji smo na avtobusu slišali 
zanimivo življenjsko zgodbo Aleksandra Velikega, najbolj 
impresivne zgodovinske osebe v Makedoniji, kar je v nas 
še dodatno podžgalo željo po odkrivanju (za večino) ne-
znane države. Na makedonska tla smo stopili na letališču 
Aleksandra Velikega v Skopju in nismo si mogli kaj, da 
ne bi svojega prihoda nanznanili s slovensko pesmijo. 
Po nekaterih sprva začudenih, nato pa veselih pogledih 
smo pričeli verjeti, da je to dežela prijaznih in gostoljubnih 
ljudi.

Svojo pesem smo prvi večer delili s Slovenci v Skopju. Pri-
čakala nas je izredno prijazna in hvaležna publika. Nastop 
je obogatil Lojze s svojo izvirno vezno besedo, piko na i 
pa je dodal naš gost in dober prijatelj citrar Tomaž Plahu-
tnik. Legendarna skladba Cvetje v jeseni se na tujih tleh 
srca dotakne še bolj kot doma, prav tako tudi slovenske 
narodne in Avsenikove pesmi, ki jih je na koncu skupaj 
z nami prepevala vsa dvorana. Obiskovalci so bili veseli 
tudi spodbudnih besed Ljudmile Novak, ki med njimi ni 
bila prvič.
V večernem ogledu Skopja smo si ogledali center mesta, 
ki je poln številnih kipov zaslužnih makedonskih osebnosti, 
nad vsemi pa dominira kip Aleksandra Velikega. Življenje 

Matere Terezije, ki je svoje življenje posvetila najbolj ubo-
gim, se je pričelo v Skopju in tudi z njo se tam radi pona-
šajo. Številne nove zgradbe, ki se gradijo v impozantnem 
antičnem stilu kljub veliki revščini, naj bi z leti prinesle 
Makedoniji večjo turistično prepoznavnost in zaslužek.
Naša pot se je nadaljevala do Bitole, ki je mesto s številnimi 
sledmi antične zgodovine. Vodič po antičnem mestu Hera-
kleja nas je skoraj prepričal, da se je pravzaprav vse pričelo 
v Makedoniji, tako grška kot rimska civilizacija. Sožitje 
muslimanske, pravoslavne in katoliške kulture v Makedo-
niji kaže, da so ljudje tukaj strpni. Tudi tukaj smo zvečer 
pripravili koncert za tamkajšnje Slovence in vtise strnili po 
končanem nastopu v njihovih skromnih prostorih.
Tretji dan smo si ogledali Ohrid, biser Makedonije. Že sam 
razgled iz gorskega prelaza v narodnem parku Galičica 
nam je vzel sapo: modrina velikanskega jezera te ne more 
pustiti hladnega. Ogromno vtisov v enem dnevu: pravo-
slavne cerkve in samostani s svojo izredno akustiko, replika 
vasi na kolih, kjer so živeli prvotni prebivalci (koliščarji), 
mesto Ohrid s svojimi originalnimi ohridskimi biseri in 
lončarsko obrtjo, vožnja po toplem jezeru, prepevanje v 
naravnem amfiteatru in kulinarična poslastica ob tradici-
onalnih zvokih makedonske glasbe…
Makedonija nas je očarala s svojo gorato pokrajino, hkrati 
pa nas pretresla z dejstvom, da povsod ni tako kot v naši 
Sloveniji- revščina kaže svoj obraz na vsakem koraku: 
preproste hiše, ki si včasih še komaj zaslužijo takšno ime, 
po večini dvajset ali več let star vozni park, pomanjkanje 
mehanizacije, ki bi olajšala delo sicer pridnim prebival-
cem… Neizkoriščene turistične možnosti, nasadi jablan, 

polja tobaka, vinogradi- vse to čaka 
na dobre gospodarje, ki bi skupaj s pri-
dnimi ljudmi spremenili Makedonijo v 
sodobno in cvetočo državo.
Misija nemogoče? Makedonci še 
vedno upajo.
Vse to smo po srečnem pristanku 
in vrnitvi v domovino še dogo časa 
premlevali. Gotovo nam bo to gosto-
vanje ostalo v spominu kot eno izmed 
najbolj zanimivih. 

Joži Zaveršnik, 
foto: Franc Capuder, 

Karmen Potočnik
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Iz šole in vrtca

Nastop otroških folklornih skupin na f3žo v Cankarjevem domu

Obe folklorni skupini sta v četrtek, 3. 
10. 2013 nastopili na odprtem odru 
Cankarjevega doma, kjer je potekal 
tridnevni festival za tretje življenjsko 
obdobje. FS »Lilija« je prikazala otro-
ško ljudsko igro in tri ljudske pesmi, 
ki so jih podoživeli tudi skozi ples. FS 
»Moravški mački« so se predstavili z 
odrsko postavitvijo Radi pojemo in 
plešemo skupaj s tamburaškim orke-
strom Vrhpolje in godcem Gregorjem 
Klopčičem. Zasluženo smo poželi 
bučen aplavz v kar prenatrpanem pro-
storu ob odprtem odru. Po  nastopu 
smo si vzeli čas za malico, potem pa  
še za ogled festivala za 3. življenjsko 
obdobje. Ob stojnicah smo privabljali 
poglede s kostumi, učence so razsta-
vljavci obdarovali z baloni, pobarvan-
kami, jabolki, baloni, bomboni …. Že 
kar malo utrujeni od vsega dogajanja 
smo se v spremstvu  M. Gotar, G. 
Klopčiča in B. Dorič že skoraj na večer 
srečno vrnili v Moravče.

Ob tej priložnosti bi se rada zahvalila 
staršem, ki ste si kljub službi vzeli 
čas in ponudili pomoč pri oblačenju 
v kostume in spletanju  kitk že v šoli, 
da smo bili vsi primerno urejeni za na-
stop in pravočasno  na prireditvenem 

prostoru. Hvala tudi Bojani Dorič iz TD 
Moravče, ki se je sama ponudila za 
spremstvo in pomoč.

Marija Gotar - mentor 
FS Lilija in FS Moravški mački

Babica, rokodelka Branka obiskala moravške učence

Prvi oktobrski teden je posvečen 
otrokom, letos je potekal od 7. do 11., 
pod naslovom »Kako je biti otrok v 
današnji družbi?«. V tednu otroka se 
vsako leto spodbuja razmišljanje o 
pravicah otrok in njihovem položaju 
v družbi. Spremljamo lahko projekte, 
delavnice, izobraževanja. Tudi na naši 
osnovni šoli se je veliko dogajalo. 
V goste je bila povabljena babica, 
rokodelka Branka Bizjan, doma iz De-
šna, ki je najmlajšim osnovnošolcem 

pripovedovala kako so hodili v šolo 
nekaj desetletij nazaj. V razredu so 
se posedli so se v krog, se prijeli za 
roke in z nevidno nitjo spletli mrežo 
prijateljstva in povezanosti drug z 
drugim. Nit, ki jih je povezala se je 
odvila v pripovedovanje učencev, 
kako so se zapomnili prvi šolski dan, 
nato pa še Brankinih zgodb,ki jih je 
delila z njimi. Svoje prve šolske poti 
se je spominjala takole: Eno uro  peš 
hoje je bilo potrebno do osnovne šole 

v Ribčah, ki je bila podružnična šola, 
osnovne šole v Moravčah. V Ribčah 
so obiskovali štiri razrede. Zgodbo 
nadaljuje s pripovedjo tudi o sošol-
cih, ki so skupaj hodili, včasih pa se 
tudi podili po poteh, tudi skozi gozd 
in nabirali polna naročja gob in jih 
nesli v šolo takrat še tovarišici. Ona 
pa je presenečeno ugotovila, da niso 
nabrali pravih gob in jih podučila, da 
naj gob raje ne nabirajo. V peti razred 
so začeli hoditi v šolo v Moravče. 
Njihova šolska pot je bila še daljša 
kot v Ribče. Na poti domov skozi 
gozd, ki se imenuje Brdo,  so si na-
redili pravo gozdno hišico, za katero 
so skrbeli ko so se vračali iz šole in 
se spotoma še v njej malo poigrali.  
Od vsakodnevno prehojenih poti si 
je najbolj zapomnila tisto, ko sta se 
s sošolcem Milanom, v  božičnem 
času že vrnila domov iz šole, vendar 
sta si želela obeska za smrečico. V 
tistem času so postali moderni, saj 
so jih do takrat vse naredili doma iz 
orehov. Tako sta doma komaj napro-
sila denar in še enkrat ubrala »pot 
pod noge« v Moravče. Oba srečna sta 
nato kupila dva obeska, za vsakega 
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enega in se odpravila proti domu. V 
rokah sta držala obeska kot najime-
nitnejšo stvar na svetu in hodila po 
snegu, nakar sta sredi Brda zagledala 
in zaslišala divjo svinjo z mladiči, ki 
je krulila za njima. Obrnila sta se in 
tekla kolikor so ju nesle noge do prve 
hiše,  Pr’ Šverk,  kjer sta  povedala 
kaj se jima je zgodilo. Potolažili so 
ju in tu sta do desetih zvečer čakala, 

da je mimo prišel sosed, ki je šel iz 
službe proti domu. Skupaj so se nato 
pozno odpravili proti domu. Ker ju 
ni bilo pravočasno domov ju je šel 
iskat Brankin oče in Pr’Šverk so mu 
povedali kaj se jima je zgodilo in s 
kom sta odšla po deseti uri zvečer 
proti domu. Oče se je nato potolažen 
vrnil domov. V tistem času še ni bilo 
telefonov in avtomobilov, zato je bilo 

vedno potrebno vzeti pot pod noge 
in za informacije povprašati pri vsaki 
hiši. Branka in Milan sta prišla domov 
pozno ponoči, vendar srečna, da sta 
lahko na novoletno drevesce obesila 
tako želena obeska, Branka svetlečo 
mušnico, Milan pa kroglico. To je 
tudi sporočilo vsem nam, da se sreča 
skriva v majhnih stvareh! 

Eva BABNIK

Projekt Simbioza uspešno zaključen
V tednu od 21. do 25. oktobra 2013, 
je po vsej Sloveniji potekal projekt 
Simbioza. Tudi na Osnovni šoli Jurija 
Vege smo se v računalniški učilnici 
družili mladi prostovoljci in starejši 
vedoželjneži. Učili in naučili smo se 
marsikaj - kako natipkati besedilo, 
kako na internetu poiskati novico 
ali videoposnetke, pošiljali smo ele-
ktronsko pošto, spoznavali socialna 
omrežja in še in še. Upamo, da so se 
vsi udeleženci na naši šoli dobro poču-
tili in seveda, da so se kaj uporabnega 
naučili. Se vidimo zopet drugo leto!

Eko vrtičkanje v našem vrtcu in šoli
V našem vrtcu in šoli že celo leto 
uspešno vrtičkamo in vrtnarimo, ter 
z združenimi močmi skrbimo, da naš 
skupni vrt  privablja poglede, ter otro-
ke, ki z navdušenjem poprimejo v roke 
kakšne motike,  grablje in v poletnih 
mesecih zalivalke. Ves trud je bil tudi 
nagrajen s pridelkom, ki smo ga z nav-
dušenjem tudi okušali in si pripravili še 
kakšen obed. Tukaj so nam na pomoč 
priskočile naše spretne kuharice. 
Tako vrtec kot šola poskušamo vrt 
izkoristiti kot učilnico, na katerem 
dejansko lahko izvajamo vse oblike 
dejavnosti, hkrati pa tudi otroke osve-
ščamo o pomembnosti samooskrbe 
in zdravega prehranjevanja.
Že zgodaj spomladi smo zasejali 

semena vrtnin in zelišč v korita, jih 
lepo negovali, zalivali in jim dodajali 
še ščepec naše dobre volje, ter veliko 
ljubezni. In ko so dosegle primerno 
velikost,  smo jih nato presadili ( v 
žargonu poflancali), v lončke in ka-
sneje v vrt.
Sedaj se počasi sezona vrtnarjenja 
zaključuje. Čaka nas še dokončno 
spravilo in priprava zemlje na počitek 

in regeneracijo, tako, da bomo spo-
mladi zopet lahko z veseljem posejali 
prva semena, ter opazovali, kako nas 
mati narava razveseljuje s svojimi 
darovi.
Koordinatorki vrta  za osnovno šolo 
Jurija Vega Moravče, Betka Gorjup 
in za VVZ Vojke Napokoj Moravče, 
Romanca Božič.

Romanca Božič

24 Novice iz Moravške doline



Iz šole in vrtca

Gozd

Skozi mesec oktober smo otroci skupaj z vzgojiteljicama 
preko načrtovane teme: SPET PRIŠLA JE K NAM JESEN, 
spoznavali predvsem gozd v ten letnem času. Sprehodi 
skozi gozd ter šelestenje listja pod našimi nogami in vsa 
veličastna drevesa, v primerjavi z njimi se človek počuti 
tako majhnega.
Seveda smo si vzeli čas tudi za okušanje kostanja in si tako 
skupaj s prijatelji iz skupin »Gumbki« in »Sončki« pripravili 
čisto pravi kostanjčkov piknik.
Na vprašanje: Kaj je gozd? Ni preprostega odgovora, sem 
se pa odločila in otrokom, tako kot vam, spoštovani bralci, 
raje posredujem tole pesem osnovnošolke, v katero raz-
mišlja, kaj je gozd.
Gozd je drevje, hlad, tišina…
gozd je jurček, jagoda malina…
gozd je zajček, srnica, milina…
gozd je mrak, skrivnost, globina…

(učenka osnovne šole)

S to pesmijo vas otroci iz skupine »Polžki« z Nežo in Vido prebu-
jamo, da se začnemo zavedati, kako pomembni so gozdovi.

Joža Žuna

Jesen v Ježkih
V mesecu oktobru smo se v skupini že dodobra spoznali in 
napletli prijateljske odnose polne odgovornosti in spošto-
vanja. Vsakodnevno se skupaj poveselimo ob prepevanju 
pesmi, igri in ob drugih dejavnostih. Naši pridni malčki so 
uspešno pričeli z uresničevanjem projekta »Ježek bere«, 
pri katerem otroci samostojno pripovedujejo zgodbe ob 
najrazličnejših slikanicah, prepevajo pesmi in prijatelje 
seznanijo z novimi deklamacijami. Nekaj »ježkov« je tako 
že zabeležilo prve žige v svoji razpredelnici. Mesec oktober 
smo v vrtcu zabeležili tudi kot mesec požarne in prometne 
varnosti. Kot vsako leto, so se tudi letos prišli predstaviti 
številni gasilci in otroke seznanili s svojim delom in pripo-
močki, otrokom pa se je to leto v spomin zagotovo vtisnila 
požarna vaja, saj se je bilo potrebno evakuirati iz igralnic 
in počakati, da so gasilci opravili svoje delo. Vse podobne 
dogodivščine, kostanjčkov piknik in drugo pa nas je že 
pripeljalo do deževnega oktobra. Mi smo že pripravljeni 
na nova doživetja, pa vi?

Lepe pozdrave vam pošiljamo otroci iz skupine Ježki, s 
Karmen in Špelo

Zapisala: Karmen Mihelčič

Tamara Kranjec v vrtcu Moravče
Teden otroka je v moravškem vrtcu vsako leto še posebno 
zanimiv in pester. Poleg različnih ustvarjalnih dejavnosti, 
delavnic in predstav smo letos v našo sredino povabili 
Tamaro Kranjec, operno pevko. Za otroke je pripravila 
Koncert, ki pride na dom. 
V dobri uri so se seznanili s prijazno gospo Tamaro, ki nas 
je najprej presenetila s svojim močnim opernim glasom, po-
tem pa smo ji  navdušeni sledili v glasbeni svet. S pomočjo 
domišljije, ki je pri otrocih ne manjka, smo kuhali v namišlje-
ni kuhinji, rezali zelenjavo, pekli kruh in palačinke. Ob tem  
smo spontano in nevede razvijali naše pevske potenciale, 
se učili pravilne tehnike dihanja in postavljali osnovo dobri 
izgovorjavi oz. dikciji. Tudi vzgojiteljem je ponudila kar lepo 
število idej, ki jih lahko pri svojem delu uporabimo.
 Čas nam je prehitro minil in upamo, da njen obisk ni bil 

zadnji. Toplo ga priporočamo vsakemu, ki ga glasba nav-
dušuje tako ali drugače! 

Joži Zaveršnik, Foto: Joža Žuna
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Izmenjevalnica
Šolsko leto je v polnem teku in na šoli smo si letos v sodelo-
vanju s starši in učenci osmega razreda poleg formalnega 
sodelovanja šole s starši in okoljem zamislili še drugačne, 
sveže, trendovske in trajnostne oblike druženja: jesensko 
izmenjevalnico oblačil. Potekala je v šolski telovadnici na 
šoli v Moravčah in teden dni kasneje še na podružnični šoli 
na Vrhpoljah, v času govorilnih ur. Nastala je kot možnost 
staršem in vsem zainteresiranim, da lahko na enostaven, 
brezplačen in hiter način pridejo do novega, uporabnega  
kosa oblačila ali obutve zase, za svoje družinske člane in 

ga – ali pa tudi ne – zamenjajo s tistim, ki nam že nekaj 
časa jemlje prostor v omari in draži misel, komu ali kam 
bi ga lahko dali v uporabo naprej. 
Akcija je naletela na nekoliko plah odziv, a kdor se je v 
izmenjevalnici oglasil, je dajal vtis, da je bila vredna časa 
in obiska. V mesecu decembru bomo akcijo ponovili v času 
novoletnega sejma in govorilnih ur v šoli 3. decembra  in 
sicer z izmenjevalnico modnih dodatkov. Se vidimo!

N & N

Oktober, kot ga pišejo učenci POŠ Vrhpolje
Neverjetno, kako hitro čas beži. Šolsko 
leto se je šele dobro začelo, pa so za 
nami že prve počitnice! In kaj vse se 
je na naši šoli dogajalo v preteklem 
mesecu? Po zelo zanimivem septem-
bru si res nismo mislili, da je lahko tudi 
pisani oktober tako živahen.
Začelo se je s Tednom otroka; obeležili 
smo ga med 7. in 11. oktobrom. Ob 
tej priložnosti je na naši šoli potekalo 
veliko zanimivih in zabavnih dejav-
nosti. Že v ponedeljek smo obiskali 
ljubljanski Kolosej, kjer smo si ogledali 
film Turbo. Preostale dni pa je na naši 
šoli potekala izmenjava igrač in knjig 
(učenci so prinesli rabljene igrače, 
nato pa so si izbrali in za simbolično 
ceno kupili igrače svojih sošolcev). 
Izkupiček naše “trgovine” smo na-
menili šolskemu skladu. Bili smo res 
pridni! Poleg tega smo vsak dan nekaj 
minut pred malico namenili glasbi. Vsi 
učenci in učiteljice smo se zbrali na 
stopnišču in ob zvokih harmonike ter 
kitare zapeli kakšno veselo pesmico. 
Učiteljica Barbara nas je naučila tudi 
šolsko himno, ki jo je, ne boste verjeli, 
spesnila in uglasbila kar sama! Najbolj 
zabavno pa je bilo v četrtek, ko smo si 
Vrhpoljci “naredili” narobe dan. V šolo 
smo prišli malo “nerodno” oblečeni, 
učitejice smo celo pozabile, kateri 
razred poučujemo, in smo zato prvo 
uro odkorakale v napačne učilnice. Še 
dobro, da se tudi kuharica ni pohecala 

z nami in nam je pravočasno postre-
gla z malico in kosilom. 
Tudi ob letošnjem dnevu zaščite in 
reševanja so nas obiskali gasilci. Izvedli 
smo vajo evakuacije v primeru požara, 
nanj pa nas je opozorila čisto prava ga-
silska sirena. Potem, ko smo se učenci 
in učiteljice uspešno rešili iz »goreče« 
stavbe, so nam vrli možje razkazali 
opremo gasilskega kombija, učiteljico 
Tanjo spremenili v gasilko, skupaj smo 
pogasili manjši požar in še in še ...
V tednu med 14. in 18. oktobrom pa 
je na šoli potekala tradicionalna je-
senska akcija zbiranja starega papirja. 
Tokrat smo bili zares pridni, saj smo 
zbrali rekordnih 6 ton in še malo čez. 

Denar, ki smo ga na ta način zbrali, bo 
šel v dober namen, saj si bomo s pri-
dobljenimi sredstvi nekoliko “olajšali” 
bivanje na poletnem taboru v Fiesi. Ob 
tem se seveda iskreno zahvaljujemo 
vsem staršem, babicam, dedkom, 
sosedom ter vsem ostalim, ki ste pri-
pomogli k našemu uspehu.
Da smo lahko zares sproščeno zako-
rakali v počitniške dni, pa so poskrbeli 
zadnji topli žarki, polne mize jesenskih 
pridelkov in gozdnih plodov ter never-
jetna ustvarjalnost naših učencev. Pod 
njihovimi spretnimi prsti so nastajale 
prave bučne mojstrovine, ki smo jih 
razstavili v okolici šole.

Učiteljice POŠ Vrhpolje
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monikar Žiga Svetlin. Konec lanskega 
šolskega leta se je na mednarodnem 
tekmovanju v italijanskem Naborjetu 
v Kanalski dolini kot solist in kot član 
harmonikarskega orkestra Glasbene 
šole Domžale zelo izkazal. Pod men-
torstvom učitelja Žana Legata je v 
solo kategoriji domov prinesel srebrno 
medaljo, cel harmonikarski orkester 
pa je kot za šalo pometel s konkurenco 
in zapustil Italijo kot absolutni zmago-
valec. Bravo, harmonikarji!

Na veliko veselja in navdušenja nad 
odkrivanjem novih  glasbenih obzorij 
v novem šolskem letu!  

GŠD

Iz šole in vrtca

Novice s posluhom iz glasbene šole

Šolsko leto je že v polnem zagonu. 
Domačim nalogam ni videti konca, 
matematične enačbe  so letos še en-
krat težje kot lani, slovenski spisi pa 
vsaj za polovico daljši ... Otroci imajo 
tako veliko dela z geometrijskimi in 
govornimi vajami in plakati za spo-
znavanje narave. Človek bi rekel, da 
bodo po vseh teh učenostih utrujeno 
obležali na domačem kavču in obne-
moglo počivali. Ne, ne! Ne vsi! 
Nekateri otroci imajo namreč še za-

dosti energije, da so prišli k nam v 
glasbeno šolo po dodatne naloge (te 
so, tako pravijo, prav prijetne).  Tako 
je tudi na oddelku Moravče, ki je del  
velike družine Glasbene šole Domžale, 
prav živahno.
Letos je v Moravčah vpisanih veliko 

Druženje z učenci plesne skupine Kordulka
V mesecu oktobru smo na naši šoli 
gostili skupino učencev folklorne in 
pevske skupine Kordulka iz manjšega 
kraja Starry Podvorov, ki sodi v okrož-
je mesta Brno, moravske regije na 
Češkem. S folklorno skupino smo se 
spoznali v letu 2011, ko so se učenci 
naše folklorne skupine Lilija, takrat v 
glavnem prvošolci, udeležili njihovega 
tradicionalnega junijskega festivala 
otroških folklornih skupin, ki vselej 
blesti po ročno vezenih nošah.
Učenci se niso družili le na odru, pač pa 
so čas pouka preživeli z našimi učenci 
pri pouku angleščine in slovenščine in 
spoznavali našo šolo in učence. Našim 
učencem se je plesna skupina Kordulka 
predstavila tudi s plesom in z izjemnim 
petjem mladih, nekoliko drugačnim, kot 
smo ga vajeni  v naših krajih. 
Gostovanje skupine smo zaključili s 
sobotnim pohodom na Miklavža, z 

jahanjem  konj na ranču pri Osolet’  
in s skupnim kosilom v planinskem 
domu. Naše učence in člane skupine 
Kordulka je družilo veselje, mladost 
in igrivost, ki smo jo zlasti začutili v 

soboto, ko so se pletle prijateljske vezi 
z željo, da se še srečamo in nadgradi-
mo plesno druženje z raziskovalnim 
delom. 

Nuša Pohlin Schwarzbartl 

Zlate medalje harmonikarjev v Na-
borjetu. Spredaj z leve: Luka Zore, 
Jure Salopek, teodor Malovrh, Tadej 
Cimerman in Žiga Svetlin. Zadaj: An-
ton Savnik, ravnatelj in učitelja: Staša 
Udovič ter Žan Legat.

Flavtistka Blažka Vavpetič na lanskem 
božično-novoletnem nastopu oddelka 
Moravče. Foto: Andreja Vavpetič

Glasbena čestitka izpod urnih prstov 
pianistke Jerce Urankar. Foto: Andreja 
Vavpetič

mladih glasbenikov.  V Osnovni šoli 
Jurija Vege tako lahko ob popoldnevih 
slišite flavto, klarinet, trobento, rog ali 
klavir.  Pouk posameznih instrumen-
tov obiskuje 27 učencev, o zakonito-
stih glasbene teorije pa jih učiteljica 
Anamarija Javornik Zupanc  letos na 
oddelku Moravče poučuje 33.  Prav 
tako  je na šoli tudi razred malčkov 
(14), ki pogumno koraka v svet glasbe 
v okviru predšolske glasbene vzgoje.  
Vsi skupaj se bomo prvič letos pred-
stavili 17. decembra 2013 na božično-
novoletnem nastopu.
Našim »vrtičkarjem« bomo pomagali 
po glasbeno shoditi, medtem ko so 
nekateri naši učenci že pravi virtuozi. 
Pridno vadijo, koncertirajo in hodijo 
celo na glasbena tekmovanja. Eden iz-
med takih mladih mojstrov je tudi har-
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Šport

Do konca jesenskega dela le še krog prvenstva

Naše nogometne selekcije se počasi 
bližajo koncu jesenskega dela tek-
movanj, čeprav so nekatere ekipe že 
zaključile s prvo polovico prvenstva. 
Z njihovimi rezultati, predvsem z 
rezultati mlajših selekcij,  smo lahko 
zadovoljni.
Ekipe U11, mlajši dečki U13 in starejši 
dečki U15 so imeli do oddaje prispevka 
še zadnji, 11. krog tekmovanja. Z rezul-
tati pa smo bili zelo zadovoljni. Ekipa 
do 11 let je imela povprečne dosežke. 
Trenutno je uvrščena na sredino lestvi-
ce, vendar je njihova igra zelo dobra, 
obetavna ter odločna. Selekcija U13 z 
zmagami pridno nabira točke in je po 
10. krogih uvrščena na 3. mesto, za 
drugo uvrščenimi pa zaostaja le za tri 
točke. Starejši dečki (U15) imajo prav 
tako pred seboj še eno kolo. So na do-
brem 6. mestu med 12. ekipami.
Najmlajša ekipa U9, mladinci, dekleta, 
člani in veterani pa so z jesenskim 
delom že zaključili. Najmlajša se-
lekcija U9 je letos naletela na težke 
nasprotnike, vendar se kljub temu ni 
puščala zlahka premagovati. Kljub 
zadnjemu mestu na lestvici v svoji 
skupini, se je od turnirja do turnirja 
kvaliteta igre v ekipi stopnjevala in 
od njih lahko spomladi pričakujemo 
bistveno več. Mladinci so prav tako 
presegli naša pričakovanja in nas 
pozitivno presenečali. Trenutno so na 

6. mestu, vendar so razlike na lestvici 
minimalne in imajo še velike možnosti 
za napredovanje. Dekleta so nas prav 
tako razveseljevala z dosežki v ligi Le-
pota-Zdravje. Po polovici tekmovanja 
zasedajo 3.mesto, za drugo uvrščeno 
ekipo pa zaostajajo le za tri točke. 
Članska ekipa nas je kar malo razoča-
rala, vendar še vedno niso zapravljene 
vse priložnosti. Trenutno so na 6. 
mestu. Z dobro igro, ki so je sposobni, 
lahko ekipa spomladi svoje rezultate 
krepko popravi. Moravški veterani so 

se trenutno zasidrali na 4. mestu svoje 
lige. Do najvišjega, 1.mesta, jih ločijo 
le tri točke, ki pa niso prav velik zalo-
gaj za naše »malo starejše«, vendar 
izjemne nogometaše.
Še vedno vabimo vse ljubitelje nogo-
meta, da se pridružijo našemu klubu, 
ki je tudi v zimskem času zelo aktiven. 
Ekipe se udeležujejo raznih turnirjev 
in prijateljskih srečanj, treningi pa so 
omogočeni tudi v naši osnovni šoli. 
Torej: Vabljeni!

Bojan Bibič

V Moravčah nova »Cvetličarna Branka«
V centru Moravč nas to jesen vabi 
nova cvetličarna. Zakaj so se  odločili 
odpreti s.p.  v Moravčah? Branka Orel 
pravi, da sta do sedaj z možem  imela 
cvetličarno le v Stični. Že nekaj časa 
sta jo želela odpreti še v kakšnem 
drugem prijaznem kraju. To dobro 
lokacijo sta našla, ker sta pravzaprav 
v centru Moravč zašla, a sta jo takoj 
vzljubila. Lokal sta najela in ga lično 
obnovila. 
Po izobrazbi je Branka diplomirani 
ekonomist, vendar se je po diplomi 
zaposlila v cvetličarni, ker jo to veseli. 
Na samostojno pot se je podala šele 
po izgubi zaposlitve zaradi nosečno-
sti. Tega nikoli ni obžalovala, ker delo 
opravlja s srcem. S čim bo privabljala 
stranke? Prepričana je, da je za posel 
nujen pošten odnos, inovativnost, 

odprtost in seveda cenovno zmernost. 
Mnogokrat ljudje tudi v cvetličarni 
sprašujejo, kakšni so trendi, kakor 
na primer, kakšni okraski so letos 
moderni. Tudi to področje dobro za-
sleduje. Če si stranke lahko vzamejo 
trenutek časa, jim postrežejo s kavico 
ali čajem.
O Moravčanih Branka pravi, da so 
zelo odprti in prijazni in da jo vabijo 
na ogled domačih turističnih zanimi-
vosti. Ob prvem prostem času, si jih 
namerava z družino ogledati pa tudi 
na prireditvah se bomo videli. Seve-
da, saj sta z možem  lokal najela za 
trideset let. 

VR
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Planinski dom ima nova oskrbnika 

Planinski dom nad Moravčami, v 
Dešnu sta v mesecu novembru pre-
vzela nova oskrbnika Andreja Jug in 
Rok Lamut, ki prihajata iz Kamnika. 
Posredujem sem nekaj informacij, ki 
nas  utegnejo zanimati. Zagotavljam 
vam, da ima pogled na dolino in Alpe 
svoj čar ob jasnem vremenu, sedaj pa, 
ko prihajajo daljši in bolj turobni dnevi 
nas lahko razveseli tudi dom zavit v 
meglico, kjer se bomo lahko pogreli 
ob topli peči in si privoščili skodelico 
vročega čaja.
Pogovarjala sem se z gospodom Ro-
kom, ki je po poklicu kuhar. Andreja 
je  vzgojiteljica. Rok je gostinec s pet-
najstletnimi izkušnjami in že od malih 
nog naprej čuti izredno pripadnost go-
ram. Odgovor na to je našel v našem 
kraju. Tu vidi poslovno priložnost, tudi 
možnosti za razvoj in sodelovanje tako 
s sosedi, krajevno skupnostjo, društvi, 
šolo in občino. 
Na vprašanje kako si je zamislil uresni-
čiti pot, da bo planinski dom zaživel, je 
hitro in iskreno odgovoril. Pravi, da bo 
potrebno veliko promocije, za katero 
bo skrbel Matjaž Jug. Takoj zatem 
pa je razkril svoje načrte: bil je sredi 
priprav na Martinovanje, sedaj pa bo 
že kmalu Miklavževanje. K sodelova-
nju je že povabil sosede in vaščane. 
Pravi, da bi oba rada izpeljala kakšno 
delavnico, saj ima Andreja tudi roč-
ne spretnosti in bi rada dogajanje v 
planinskem domu razvila tudi v tej 
smeri. Razmišlja o izvedbi kuharskih 
delavnic, pa o projektu največji snežak 

v Sloveniji – v kolikor bodo to dopu-
ščale razmere. 
Planinski dom nudi tudi brezžični 
internetni dostop.
Tedenske menije lahko spremljate na 
njihovi »facebook« strani, še bolj se 
bosta razveselila vašega obiska, saj 
planinski dom odpira svoja vrata kar 
šest dni v tednu. Zimski obratovalni 
čas je naslednji:
PON: zaprto,TOR – PET:  12 – 19, SOB: 
8 – 20 NED: 8 – 18 
Na vprašanje kakšne hrane se lahko 
nadejamo je naštel kar nekaj možno-
sti:
Ob vikendih so na voljo kosila od 7,50 
EUR dalje, pripravi pa tudi menije za 

zaključene družbe. V primeru  večjih 
skupin je zaželjena vnaprejšnja prijava 
na telefonsko številko: 070 222 180. 
Ob nedeljah ponudita tudi domačo 
glasbeno spremljavo. Lahko si zaže-
lite sezonske enolončnice, posebnih 
sendvičev, izmed sladic pa boste 
lahko zbirali med cmoki, šnitami, 
zavitki in še kaj se bo našlo za željne 
posladkov. Planinski dom  ima na voljo 
tudi 33 prenočišč.
Pogovor je bil prijeten in je gladko 
stekel, spoznavni stisk roke močan. 
Rok je komunikativen in ustrežljiv. 
V planinskem domu je zadišalo po 
kavi.

Eva BABNIK

Dobrodelno obarvani meseci v Pečah

V Pečah smo ljudje radi dobrodelni, najsi 
bo prek Krajevne organizacije Rdečega 
križa Peče, KŠD Peče ali kako drugače. 
V oktobru in novembru pa smo znova 
dokazali, da znamo stopiti skupaj tudi, 
če je treba to storiti zelo na hitro in spon-
tano. Že ves oktober so otroci otroške 
dramske skupine KŠD Peče na vajah za 
predstavo izdelovali voščilnice, ki smo 
jih podarili društvu za pomoč in zaščito 
živali Lajka, nekaj KORK Peče, nekaj pa 
prodali na Martinovem sejmu v Mo-
ravčah. Denar od prodaje bomo dodali 

k znesku prostovoljnih prispevkov, ki 
se bodo nabrali na premieri predstave 
Kekec in ta denar podarili Aljažu Kernu, 
dečku iz Komende, ki ima cerebralno 
paralizo, starši pa nimajo dovolj denarja 
za nakup dragega vozila za prevoz inva-
lidov in za izgradnjo nujno potrebnega 
dvigala. Poleg tega se nas je dotaknil 
tudi požar na stanovanjskem bloku v 
Domžalah. Za eno izmed prizadetih 
družin smo v le nekaj dneh zbrali za cel 
avto posteljnine, oblačil, igrač, hrane in 
ostalih življenjskih potrebščin. Le nekaj 

dni po tej akciji, so se na nas obrnili iz 
Vincencijeve zveze dobrote, ki oskrbuje 
brezdomce in nas prosili za pomoč, saj 
prihaja mrzla zima in jim primanjkuje 
toplih oblačil in odej. Tudi za ta namen 
smo stopili skupaj in v enem tednu 
zbrali skoraj neverjetno količino odej 
in oblačil. Veseli smo, da lahko komu 
pomagamo, še bolj pa nas razveseljuje 
dejstvo, da živimo v skupnosti, kjer je 
še prisotna nesebična pomoč ljudem 
v stiski.

AL

www.moravce. si
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Sponzorji na srečanju v gradu Tuštanj

V našem glasilu smo že pisali o uspe-
šnem 20. prvomajskem srečanju na 
Cegunci, ki ga je priredilo Društvo 
krajanov Sp. in Zg. Tuštanja. Težko si 
predstavljamo, koliko truda je treba 
vložiti v takšen »projekt«. Samo dru-
štvo, pod vodstvom predsednika Fran-
cija Cerarja pa prizna, da brez dobre 
volje in odprte denarnice dolgoletnih 
prijateljev - sponzorjev, srečanje nikoli 
ne bi uspelo. 
Zato se je ob letošnjem jubileju po-
rodila ideja, da bi pripravili srečanje 
sponzorjev v gradu Tuštanj. Lastnika, 
zakonca Pirnat, sta takoj soglašala in 
stekla je organizacija. Te so v Tuštanju 
vajeni in pričakovano je tudi tokrat 
uspelo. 
Goste so sprejeli predsednik društva 
ter graščak in graščakinja v grajskih 
oblačilih. V stilskih oblačilih je postre-
glo z aperitivom tudi osebje v atriju. 
Tu so se zvrstili pozdravni govori in 
odvil se je kratek kulturni program. 
Navdušeno so gostje ploskali oper-
nemu petju Petra Pirnata v spremljavi 
pianistke Petre Pirnat. Za prisrčno in 

veselo vzdušje pa je poskrbela Morav-
ška Mara s sodobno verzijo Prešerno-
ve Urške ter bogato zbirko humornih 
vložkov. Postregli so z večerjo, kot so 
jo nekoč jedli v gradovih. Sponzorji 
so se med seboj spoznali in prijetno 

pokramljali.
Ob slovesu so obljubili pomoč tudi za 
naslednja prvomajska srečanja. Dobra 
gesta je bila tudi dobro sprejeta. 

VR

Sprejem na letališču za Matica Berganta iz slovenske 
kuharske reprezentance

Na svetovnem mladinskem kuhar-
skem prvenstvu v Seulu je sloven-
ska reprezentanca v posameznih 
kategorijah dosegla dve srebrni 
medalji, v skupnem seštevku pa 
so peti. Med petimi člani reprezen-
tance je študent, Frafravov Matic 
Bergant.
V naslednji številki bomo pisali o Ma-
ticu in slovenskem uspehu kaj več. 
Tokrat pa naj na kratko napišemo le 
o sprejemu, ki so mu ga pripravili: 
ansambel Svetlin, sovaščani, župan 
Martin Rebolj, prijatelji in seveda oba  
presrečna starša Martina in Joško 
Bergant. Od Frfrava sta proti Brniku 
ob 22. uri odpeljala kar dva kombija 
navdušencev. 
Težko je opisati presenečenje re-
prezentantov, ko so ob prihodu v 
letališko stavbo zaslišali igranje Sve-
tlinov, videli mahanje s slovenskimi 
zastavami, bliskanje fotoaparatov in 
splošno veselje vse razigrane množi-
ce. Čestitk ni bilo ne konca, ne kraja. 

Maticu so sijale oči od ganjenosti, 
njegovim staršem še bolj. Za vse 
je bil nepozaben trenutek, ki se je 

nadaljeval še pozno v noč potem pri 
Frfravu.

VR
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Ob Dnevu spomina na mrtve

Krajevna skupnost Moravče že vsa 
leta po osamosvojitvi prireja kultur-
ni program ob Dnevu spomina na 
mrtve. Na sam praznik so bili pred 
sveto mašo k spomenikoma obeh 
svetovnih vojn kot tudi k obeležju 
zamolčanim žrtvam druge svetovne 
vojne položeni cvetlični aranžmaji in 
sveče. Ob polaganju cvetja je cerkveni 
moški pevski zbor Župnije Moravče 
izvedel zelo znano pesem Zorka Pre-
lovca Oj, Doberdob. Po sveti maši, 
ki jo je ob somaševanju Kancijana 
Čižmana in moravškega rojaka Dada 
Lavriča daroval vrhpoljski župnik Ivan 
Povšnar,  je sledil kulturni program na 
pokopališču. Letos so ga sooblikovali: 
Pihalna godba Moravče, Kulturno 
izobraževalno društvo Limbar z recita-
cijama in člani družine Štefan: Klara, 
Marija, Patricija in Dominik s skladbo 
O nepričakovani dan. Po kulturnem 

programu je sledil še cerkveni obred 
blagoslova grobov in rajnih ki počivajo 
na moravškem pokopališču.
Krajevna skupnost se vsem sodelu-

jočim, Župniji Moravče in g. Janezu 
Prelovšku, ki je skrbel za ozvočenje 
iskreno zahvaljuje.

Milan Kunavar

Vlada Alenke Bratušek uničuje slovensko podeželje
SDS nasprotuje dodatnim davčnim obre-
menitvam slovenskega podeželja preko 
predlaganih davkov, davka na nepremič-
nine, dviga dohodnine, dviga katastrskega 
dohodka ter ostalih dajatev, ki grozijo.
Več kot očitno je, da vlada Alenke Bratušek nima vizije in kon-
cepta, kako urediti finančno stanje države. To se najbolje kaže 
pri sprejemanju predloga Zakona o davku na nepremičnine, ki 
se spreminja iz dneva v dan, z vsakim sestankom pa prihajajo 
drugačni izračuni v škodo občin, podeželja, kmetovalcev, malih 
obrtnikov in podjetnikov. Največjo škodo pa bo oblast z obdav-
čitvijo naredila že tako opešanemu slovenskemu kmetijstvu.
Slovensko podeželje na žalost nima podpore pri resornem 
ministru Židanu. Ta je 27. junija 2013 zavajal, ko je govoril, da 
“v okviru davka na nepremičnine ni potrebe, da bi obdavčili 
zemljišča, gozdove in objekte, ki se uporabljajo za kmetijsko 
pridelavo”, saj je 17. oktobra dejal: “Nasprotovanje zakonu 
dejansko pomeni nasprotovanje proračunu, to pa bi pomenilo 
konec vlade.” Žalostno. Očitno se davčna politika uporablja kot 
sredstvo za “razredni boj” in za kaznovanje vseh tistih skupin, 
ki ne podpirajo vlade Alenka Bratušek.
Glede na celotno gospodarsko in socialno stanje v državi pa 
bo za marsikaterega posameznika, kmeta, obrtnika, podjetje 
ali koga drugega, dodatna obdavčitev pomenila problem za 
preživetje, ali ga pahnila celo na rob preživetja. 
Slovenski ljudje so si hiše in stanovanja zgradili s svojimi roka-
mi, s svojimi žulji, večinoma še v prejšnjem stoletju. In njihova 
vrednost nepremičnin danes zagotovo ne odraža njihovega 
ekonomskega stanja. Dodatna položnica, ki bo na vsako go-
spodinjstvo prišla junija, bo velik šok. Šok za ljudi, ki so vse 
življenje delali pošteno in si trgali od ust, da so si ustvarili svoj 
dom. To je nepremišljeno, nepošteno in škodljivo!

OO SDS Moravče, Vitomir Cerar

9. novembra je na Vranskem 
potekal letni kongres Nove 
Slovenije, krščanske ljudske 
stranke, na katerem je bil 
spremenjen drugi del imena. 
Kongres je potrdil ime Nova Slovenija-krščanski de-
mokrati. S tem smo povezali preteklost s sedanjostjo 
in prihodnostjo, saj je NSi ideološka naslednica nek-
danjih Slovenskih krščanskih demokratov. Krščanska 
demokracija  vodi EU in je imela odločilno vlogo pri 
ustvarjanju Evropske skupnosti. V Sloveniji pa je pod 
vodstvom Lojzeta Peterleta vodila vlado v času sloven-
skega osamosvajanja.

Nova Slovenija – krščanski demokrati, je demokratična 
politična stranka, ki želi povezovati vse državljanke in 
državljane Republike Slovenije, ki sprejemajo demokra-
cijo, krščanske vrednote, slovensko kulturo in evropsko 
povezovanje in sodelovanje. Želimo ustvariti Slovenijo, v 
kateri bodo imeli vsi državljani enake možnosti za razvoj 
svojih sposobnosti in talentov, pri tem pa spoštujemo 
tradicijo in stremimo k modernosti. Ekonomsko politiko 
gradimo na socialnem tržnem gospodarstvu, v kate-
rem svoboda, konkurenca, odgovornost in solidarnost 
sestavljajo celoto. 

Krščanski demokrati smo prepričani, da v slovenski 
družbi še vedno obstaja velik delež ljudi, ki imajo po-
tencial za ustvarjalnost in so pošteni ter marljivi. Prav 
to, kar je v ljudeh dobrega, kar je vrlina, naj podpira in 
spodbuja tudi država, če deluje v duhu vrednot krščan-
ske demokracije.

OO NSI-krščanski demokrati Moravče

Od tu in tam
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Jubilanti v občini Moravče

Svoj visoki življenjski jubilej.

Ob praznovanju jih je s čestitkami obiskal župan. Iskrenim čestitkam se pridružujemo tudi iz uredništva.  
VR

Boštaj Frančiška 

Vrhpolje

Pisma bralcev
Pisem bralcev ne lektoriramo! (uredništvo)

Utrinek iz večera, ki so ga pripra-
vili Krajani Limbarske gore, na-
slov Slovo poletju z glasbo
Prisostvovala sem temu lepemu večeru, 
kjer so nastopili mladi domači glasbeniki 
s pevci, dekliško glasbo, pevske skupine 
ter gostje. Iz vseh je kipela dobra volja, 
mladostni žar in znanje.
V osrednjem delu pa nam je Kosmačeva 
Jana (Johanca) slikovito in pristno v 
moravškem narečju prikazala prihodnje 
življenje »tamlade« na kmečki domačiji. 
Njena mama Francka, ki je duša teh ve-
čerov, išče, snuje, razmišlja, dokler njen 
bogati talent, ki ji je položen že v zibel, ne 
izbruhne v dejanje. Pogumno in odločno 
zbira in navdušuje svoje domače, sosede, 
skratka Limbarsko goro. Zna Francka 
oblikovati zgodbe iz življenja, iz podeželja 
iz izkušenj iz preteklosti, iz časov, ko se ni 
tako moderno živelo.
Letos nam je že osmič z vaščani Limbarske 
gore ponudila ta kulturni večer in vsak, ki 
mu je kolikor znano, koliko truda, dela, 
časa, skrbi, tudi veselja, je vloženega v tak 
navidezno preprost projekt, da jim le od srca 
kliče hvala, čestita in se veseli z njimi.

Mara Vilar

Klic na pomoč za Milana
Življenje je takšno, da nikoli ne veš, oziro-
ma se ne zavedaš, v kaj se podajaš!? Tako 
se je zgodilo našima sosedoma Milanu in 
Verovniki Predovnik iz Dešna, ko je pred 
več kot petnajstimi leti umrl Veronikin brat 
Ivan. S prevzemom bratove kmetije niti 
slutila nista kaj vse sta prevzela. Nedo-
končano hišo, staro gospodarsko poslopje 
in nerešeno zadevo na sodišču, ki se je do 
takrat že vlekla dobrih petnajst let. Tožniki 
so se vedno znova pritoževali in zahtevali 
visoke odškodnine. V zadnjih štirih letih je 
bila njuna hiša trikrat na dražbi in le sreči 
se je potrebno zahvaliti, da ni bilo nikogar, 
ki bi hišo hotel kupiti in na koncu so tožniki 
pristali, da se zadeva reši z mediacijo.
Kot nam je povedal Milan, ki je sedaj 
lastnik kmetije ima vseh stroškov za okoli 
štirideset tisoč evrov, kar je neskončno ve-
lik znesek za plači snažilke in slovenskega 
vojaka. Pridno sta vzgajala in prodajala 
živino, da sta plačevala sodne stroške in od-
vetnike. Sedaj pa sta morala plačati trinajst 
tisoč evrov tožnikom, izpolniti vse njihove 
pogoje, na novo narediti odvodnjavanje 
okoli objektov, narediti novo greznico, 
dati kos zemljišča, jih vpisati v zemljiško 

knjigo, poplačati odvetnike, kar je zanju 
prevelik zalogaj.
Ker je sosedska pomoč največ vredna, 
takrat, ko si v stiski, smo se tudi tokrat 
Dešnani dogovorili, da stopimo v akcijo 
in zbiramo finančno pomoč za Milanove 
stroške. Vsi, ki so se počutili, da je treba 
v nesreči človeku pomagati so se odzvali s 
svojimi prispevki. Naši akciji so se pridruži-
li tudi tisti Dešnani, ki ne živijo več v Dešnu 
pa tudi znanci, sorodniki in prijatelji. 
Vsem darovalcem se v imenu Milana Pre-
dovnika iskreno zahvaljujem, obenem pa 
naprošam vse tiste, ki bi še želeli darovati, 
da me pokličejo na telefonsko številko 
041-283-801.

Branka Bizjan

Peški župnik praznoval okrogli 
jubilej
V oktobru je župnik župnije Peče, g. Franc 
Povirk, praznoval okrogli jubilej. Ob 
sedemdesetem rojstnem dnevu, so se kar 
vrstili vsi, ki so mu želeli čestitati. Najprej 
so mu farani župnije Peče 3. 10. Postavili 
velik mlaj, kar je v teh krajih običaj. Po 
pravilih ni ob tem manjkala niti harmo-
nika, gospod župnik pa je vse povabil na 
prigrizek. V župnišču mu je zapel najprej 
mešani cerkveni pevski zbor iz Peč, nato 
pa še Peški oktet, ki je gospodu župniku 
tako zelo ljub. V naslednjih dneh so se 
vrstile čestitke in voščila iz vse Slovenije, 

osemdeset let sta praznovala:devetdeset let sta praznovali:

Podbevšek Ljudmila

Peče

Grilj Jože

Krašce

Cerar Danijel

Goričica

Pisma bralcev
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Pisma bralcev

še posebej iz krajev, kjer je prej služboval. 
Še posebej slovesno pa je bilo v nedeljo, 6. 
10., ko smo imeli prav posebno sveto mašo, 
pri kateri sta somaševala sošolca gospoda 
župnika. Cerkev je bila polna vernikov iz 
vsepovsod, ki so prišli počastit g. Povirka 
in mu zaželet še veliko dobrega v prihodnje, 
predvsem pa zdravja. Vse to mu še enkrat 
želimo tudi vsi farani župnije Peče.

AL

Slovo od Avbeljnove Mame
Beseda mama je v naslovu članka z na-
menom napisana z veliko začetnico, saj 

je bila Minica Avbelj ravno to; Mama. 
Enajstkrat mama, osemindvajsetkrat ba-
bica, petinsedemdesetkrat prababica in 
trikrat praprababica. Z veseljem je sprejela 
v svoj dom vseh enajst otrok in se z žalostjo, 
a neverjetno močjo, že zgodaj poslovila od 
dveh. Nato je v navkljub preprostosti, trde-
mu delu in včasih tudi pomanjkanju, toplem 
domu, z ljubeznijo vzgajala osem hčera in 
enega sina. Hčere in sin so si ustvarjali 
svoje družine in veselila se je prav vsa-
kega vnuka; vseh 28 tih. Počasi so začeli 
prihajati na svet pravnuki in, prišel je čas 
slovesa od ljubega moža Franceta. Stara 

mama, kot smo ji rekli, ni dolgo žalovala, 
saj je vedela, da gre življenje dalje. In je 
šlo! Mama nikoli ni bila osamljena, saj tudi 
sama ni pustila, da bi bil osamljen kdorkoli 
drug od njenih domačih.  Vse dokler ji je 
zdravje to dovolilo, je obiskovala svoje 
vnuke, ki so dobivali že svoje otroke. Tako 
je kot novorojenčke obiskala večino od 
svojih 75 pravnukov. Na enega od obiskov 
se je odpravila celo v oddaljeno Vipavo. Ko 
je najstarejša pravnukinja dobila svojega 
prvega otročička, je stara mama obiskala 
tudi njega in takrat je nastala fotografija 
petih generacij. Podobna, kot pred tride-

setimi leti, ko je bila živa še 
mamina mama. V letošnjem 
letu, je praprababica posta-
la še dvakrat. Po smrti sina 
Franceta pred leti, je kmalu 
prišla tudi bolezen. Le ta, je 
mami onemogočila tisto, kar je 
rada počela vse življenje; delo. 
Delala je namreč še več let po 
svojem devetdesetem rojstnem 
dnevu, čeprav so jo domači 
nagovarjali, da je sedaj čas, da 
si malo odpočije. Ko je prišla 
huda bolezen, ki jo je prikovala 
na posteljo, se je povrnila vsa 
dobrota, ki jo je celo življenje 
izkazovala drugim. Nikoli ni 
bila sama in do zadnjega diha 
so zanjo ljubeče skrbele hče-
re. Obiski so se pri njej kar 
vrstili in bolezni navkljub je 
do zadnjega ostala tisto, kar 
je najbolj znala biti; Mama. 
Njene hčere so bile še vedno 
njeni otroci, ne glede na to, da 
so že same zdavnaj babice in 
nekatere prababice. Večkrat jih 
je znala hudomušno pograjat, 
pokomentirat ponesrečeno 
frizuro ali pa kroj, ki kateri ni 
najbolje pristajal, še večkrat 
pa pohvalit in z zanimanjem 
poslušat o njihovih življenjih. 
Odšla je v osemindevetdesetem 
letu starosti, mirno in tiho v 
krogu svojih hčera. Na večer, 
ko je ležala v Moravški mrliški 
vežici, je nebo obarval čudovit 
sončni zahod in, ko smo se od 
nje poslavljali na moravškem 
pokopališču, je bil eden od 
najlepših sončnih jesenskih 
dni. Tako se je poslovila Mama. 
Mama z veliko začetnico.

AL
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V spomin

V SPOMIN
23. oktobra je minilo žalostno leto, odkar nas je 

nepričakovano zapustil  naš dragi

 AMBROŽ LENČEK
iz Vrhpolja pri Moravčah 

Hvala vsem, ki našega Ambroža ohranjate v lepem spominu, mu prižigate 
sveče, prinašate cvetje in postojite ob njegovem grobu. 

Ambrož, vsi te zelo pogrešamo!

Usoda kruta je hotela,
tebe nam je vzela,
odselil si se tja,
kjer ni več trpljenja ne gorja,
izpil grenki kelih si do dna
v življenju svojega,
odkar utihnil je tvoj glas,
žalost, bolečina domujeta pri nas.

ZAHVALA
Svojo življenjsko pot je prezgodaj sklenil sin, 

brat in stric 

 PETER GORJUP
iz Negastrna

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste nam stali ob strani. Hvala vsem za 
izrečeno sožalje, podarjene sveče in darove za svete maše. Hvala pogrebni 
službi Vrbančič za organizacijo pogreba, gospodu župniku Kancijanu 
Čižmanu in Francu Gorjupu za lepo opravljen pogrebni obred ter pevcem 

za lepo petje.

Hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti.

Vsi njegovi

Vekovečna drugih je bližina.
Smrt je le združitev na večer.
Zemlja skupno je pribežališče
in poslednji cilj vseh nas je mir.

(M. Kačič)

ZAHVALA
Svojo življenjsko pot je v 55. letu starosti  sklenil naš 

dragi mož, oče, brat, zet in stric 

 SILVO MAJDIČ
Komarjev Silvo
iz Prikrnice 8

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in vsem, ki 
ste ga poznali, za podarjeno cvetje, sveče, svete maše ter darove za cerkev. 
Zahvaljujemo se tudi gospodu župniku za lepo opravljen obred. Vsem še 
enkrat iskrena hvala, da ste ga pospremili na njegovi zadnji poti, za tople 

besede in da ste nam stali ob strani tudi v težkih trenutkih.

Vsi njegovi

Prazen dom je in dvorišče,
naše oko zaman te išče,
ni več tvojega smehljaja,
le delo tvojih rok ostaja.

www.moravce. si

MALI OGLAS:
Star mizarski ponk, gredenco, skrinjo, mizo in ostale 
stare predmete kupim. Tel.: 031 878 351

JAVNO KOMUNALNO PODJETJE PRODNIK D.O.O. 
Savska cesta 34, 1230 DOMŽALE 
 

URNIK PRAZNJENJA BIO 
POSOD – OBČINA MORAVČE 
 
Praznjenje bioloških odpadkov se izvaja: 
- vključno od marca do vključno oktobra, na 7 dni; 
- vključno od novembra do vključno februarja, na 14 dni. 

URNIK PRAZNJENJA BIO POSOD:

45. teden 2013 četrtek, 7. november 2013 

47. teden 2013 četrtek, 21. november 2013 

49. teden 2013 četrtek, 5. december 2013 

51. teden 2013 četrtek, 19. december 2013 

1. teden 2014 četrtek, 2. januar 2014 

3. teden 2014 četrtek, 16. januar 2014 

5. teden 2014 četrtek, 30. januar 2014 

7. teden 2014 četrtek, 13. februar 2014 

9. teden 2014 četrtek, 27. februar 2014 

ZAJEMA ULICE:
Moravče (Cesta heroja Vasje, Cesta na Grmače, Čebulovna 
ulica, Detelova cesta, Malova ulica, Marokova ulica, Ma-
sljeva cesta, Partizanska cesta, Šlandrova cesta, Tomanova 
pot, Trg svobode, Vegova ulica).
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Cenitve in popravila avtomobilskih škod 
vseh blagovnih znamk (kasko zavarovanje).

Zavarovalnica Triglav• 
Zavarovalnica Maribor• 
Zavarovalnica Generali • 
Zavarovalnica Adriatic Slovenica• 
Zavarovalnica Tilia• 
Zavarovalnica ERGO• 

KRULC d.o.o.
Cesta heroja Vasje 8
1251 Moravče
Tel.: 01/7231/200 
www.nissan-krulc.com
servis@nissan-krulc.com
zdravko@nissan-krulc.com

NOVO
popravila vseh znamk vozil • (servisiranje, 
popravila zavor, menjava olja, filtrov, 

akumulatorjev...)

priprava vozila za tehnični pregled• 
polnenje in vzdrževanje klimatskih naprav• 
premontaža gum• 
optične nastavitve podvozij• 
ročno pranje in notranje čiščenje vozil• 
poliranje vozil• 

NUDIMO VAM

35november 2013

NOVI NISSAN NOTE  
Z VARNOSTNO TEHNOLOGIJO SAFETY SHIELD 
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PREDVIDITE NEPRIČAKOVANO

Avtohiša Koncesionar
Vzorčna ulica xx

1234 Vzorčnigrad

Tel: 01 345 67 89

www.nissan-koncesionar.com

KRULC d.o.o. 
Cesta heroja Vasje 8, 1251 Moravče

Tel: 01 7231 200 ali 01 7231 143
www.nissan-krulc.si 

e-mail: nissan@nissan-krulc.si



Oglasi

Oprijem z obèutkom.

R

R

PVC okna, 
vrata,senčila,
police
Edvard Jerina
Ribče 10
1281 Kresnice
GSM 041/696-433
jerina.edvard.sp@siol.net

Vsi, ki ste opravili vozniški izpit po 13.08.2010, Poskrbite, da opravite 
vadbo varne vožnje, ki je potrebna za podaljšanje veljavnosti vozni-
škega dovoljenja.  Za vso pomoč se lahko obrnete na našo šolo.

TEČAJI CPP:
 BREZPLAČNI TEČAJI: 

09.12. ali 16.12.2013 ob 18 uri
 TEČAJ ZA IZPIT ZA TRAKTROR: 

02.12.2013 ob 16 uri. 

Prijave: 031/209–501 ali avtosola.loncar@siol.net
oz. preko spletne strani www.avtosola-loncar.si
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